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Čestitke ob obletnici!

Ob prvi obletnici izhajanja čestitam uredništvu in sodelavcem ter ostalim 
sodelujočim našega lokalnega časnika Latnika! Vsem se zahvaljujem za 
dosedanje delo in želim uspešno nadaljevanje izhajanja Latnika. V to sem 
prepričan, saj je Latnik postal koristen in zanesljiv delček našega življenja. 
Zanesljivost predstavlja njegova duhovna moč.
Latnik je več kot izpolnil naša pričakovanja. Potreboval je le nekaj 
začetnih številk, daje izpopolnil svojo obliko in vsebino. Kvaliteta časnika 
je na visokem nivoju in je po moji oceni boljši od meni znanih lokalnih 
časnikov ter lahko vsem služi za zgled. Le z dostavo časnika občanom so 
se dalj časa pojavljale težave, kar pa je sedaj urejeno.
Latnik uspešno izpolnjuje svojo povezovalno in informativno vlogo tako 
za posamezne občanke in občane, za razna društva in druge organizacije 
ter za našo občinsko skupnost. Obvešča nas o dogodkih in dogajanjih v naši 
občini v preteklem mesecu ter jih napoveduje za naslednji mesec. Latnik 
vsebuje nagovore in pogovore, ki prispevajo k sodelovanju, razumevanju, 
solidarnosti in skupnosti. Tako Latnik pomaga k boljšim odnosom med 
ljudmi, k izboljšanju počutja in možnosti izbire posameznika, k povečanju 
samozavesti posameznika in občinske skupnosti, k učinkovitejšim in 
boljšim rešitvam občinskih zadev.

Naj Latnik veselo raste naprej!

Župan Marjan Poljšak

Lepotec nad Moračo - most bo ob osnovi funkciji, spajanju dveh delov 
Podgorice, postal tudi družabno središče in sprehajališče.

Union bridge, stran 3

S “stisnjenimi zobmi” za 
varnost, stran 2
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Fructalova »modra« 
odločitev, str. 3

Praznik občine Ajdovščina je minil v lepem vzdušju 
polne dvorane. Prve slovenske vlade. V prvih nekaj 
vrstah so sedeli gostje iz vrst visoke politike, med 
drugim tudi Rado Genorgio, sekretar za evropske 
zadeve in Marko Slokar, sekretar na Ministrstvu za 
okolje, prostor in energijo. Oba sta se udeležila tudi 
slovesnosti ob začetku del za vodovod Gora na Kovku. 
Slavnostni govor na svečani seji ob petomajskem 
prazniku je pripadel Marjanu Poljšaku, županu. 
Zbrano publiko pa je nagovoril tudi Marko Slokar, 
sicer lanski petomajski nagrajenec. Letošnji dobitnik 
petomajskega priznanja, Ivo Boscarol, je denarni del 
nagrade poklonil Materinskemu domu na Cesti. V 
zahvali pa je govoril predvsem o ponosu in pripadnosti, 
ki primanjkujeta našim ljudem. Občinska priznanja 
so letos prejeli Ivica Vidmar, učiteljica klekljanja z 
Otliške šole, Jožica Pizzoni, pisateljica s Ceste in 
Vladimir Lemut, predsednik Planinskega društva 
Ajdovščina. Protokolarni del seje so odlično pevsko 
opremili Prijatli s Sela, vokalna skupina, ki poje pod 
vodstvom Roka Bavčarja, dramski igralec, s Kamenj 
doma, Milan Vodopivec in Tjaša Bizjak, mlada 
violinistka iz Ajdovščine, ki ravnokar zaključuje 
srednjo Glasbeno šolo. Obiskovalci proslave so bili 
ob koncu povabljeni na zakusko, kjer se je točilo 
protokolarno občinsko vino Petra Ferjančiča s Planine 
in Borisa Stegovca z Brij,__________________________

Latnik št. 12 = 1. rojstni dan

Hitro seje leto zavrtelo. Zdi se, kot bi prelistali le eno 
številko našega in vašega zgornjevipavskega časnika. 
Pa smo jih že 11, danes listamo 12. Domišljamo si, 
da smo upravičili vaše zaupanje, potrjujejo ga tudi 
odmevi, povečini dobrohotni in pozitivni. Tudi število 
piscev se je izdatno povečalo, prispevki z vaše strani 
drage bralke in bralci, so vse bolj številni.
Ozeleneli smo skupaj.
Seveda pa so nas spremljale tudi težave, največ jih 
je bilo z distribucijo. Svetujemo vam, da od vašega 
poštarja zahtevate, da vam brezplačno številko 
dostavi vsak mesec.
Nekoliko se je zapletlo v vipavski občini. Sprva 
je župan zagotavljal vsaj brezplačno razdeljevanje 
časopisa v vsako gospodinjstvo. Nov Občinski svet 
pa je, z amandmajem k proračunu Občine Vipava 
za leto 2003, ta minimalna sredstva za informacijo 
vsakega občana črtal. Zaenkrat Latnik še prihaja med 
»zgoraj evipavce«, vprašanje pa je, koliko časa bo to še 
mogoče. Brezplačno se pač živeti ne da.
Pustimo probleme ob strani: nazdravimo si ob L 
rojstnem dnevu!

•- Uredništvo

Že dan po odprtju je Dom krajanov zaživel. Atrij pred 
hišo si je namreč Vili Cigoj izbral za predstavitev 
novega dela - fotomonografije Burja in množico 
obiskovalcev znova navdušil z multimedijskim 
projektom, v katerem so sodelovali Lado Jakša z 
glasbeno podlago, Ivana Slamič je prebirala avtorsko 
besedilo, burjo pa je odplesala Nina Lešnjak. 
Fotomonografija Burja je na ogled v Turistično 
informacijskem centru Ajdovščina, v stolpu na 
ajdovski tržnici.

»Burja«, str. 2

Priloga Ekovrstice, 
str. 7, 8, 9 in 10
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Kot uvod v Ajdovščino v maju ajdovcem predali Dom krajanov

Bogata Ajdovščina v maju

Začetek letošnje Ajdovščine v maju je bil zelo slovesen, saj so krajani Ajdovščine v uporabo dobili prenovljene prostore 
ob starem mlinu - Dom krajanov. Kako izgleda in kdo vse ga bo uporabljal, ste lahko prebrali v prejšnji številki Latnika. 
Scenarij za slovesnost ob odprtju je pripravila Ivana Slamič, v programu pa so sodelovali Mladinski zbor ajdovske osnovne 
šole, saksofonisti z Glasbene šole Vinka Vodopivca, pevski zbor Društva Most, gimnazijci, pa tudi društva, ki bodo 
uporabljala prostore v Domu krajanov. Dušan Bratina, predsednik Krajevne skupnosti Ajdovščina, je v svojem nagovoru 
predstavil prostore in dejavnosti, ki 
se bodo tam odvijale ter se zahvalil 
vsem, ki so pomagali in sodelovali pri 
urejanju prostorov. Zbrano množico 
pa je na kratko pozdravil tudi 
župan Občine Ajdovščina, Marjan 
Poljšak. Klub ajdovskih študentov 
se je Dušanu Bratini zahvalil za 
prizadevanja in mu javno izročil 
priznanje za doseženo. Ob priložnosti 
odprtja novega Doma krajanov je 
bil predstavljen tudi znak Krajevne 
skupnosti, stilizirana podoba 
ajdovskega stolpa, ki ga je izdelal 
David Ličen. Stene novih prostorov pa 
so ozaljšane z likovnimi in kiparskimi 
deli, ki so jih KS podarili domači ume 
tniki. * TC

Dobro organizirana in dobro obiskana akcija:

Skupaj za varnost v prometu

Na enega sončnih majskih petkov 
je na treh prizoriščih v Ajdovščini 
potekala prireditev »Skupaj za 
varnost v prometu«, v organizaciji 
Sveta za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu in Policijske 
postaje Ajdovščina. Namenjena je 
bila predvsem mlajši populaciji, 
otrokom po vrtcih in šolah, ki so 
se množično odzvali povabilu. 
Spregovoril jim je ajdovski župan, 
Marjan Poljšak, podeljene pa 
so bile tudi nagrade najboljšim 
slikarjem iz likovnega natečaja 
na temo Pešec v prometu, ki ga 
je organizirala Policijska postaja 
Ajdovščina. Otrokom je bila 
namenjena tudi lutkovna predstava 
Svetlane Makarovič, 113, v izvedbi 
gledališča Jožeta Zajca.

Osrednji dogodek je bil prikaz 
reševanja prometne nesreče, v kateri

sta bila udeležena dva avtomobila 
s tremi poškodovanimi potniki. 
Sodelovali so policisti, reševalci 
ajdovskega zdravstvenega doma in 
gasilci, ki so kasneje demonstrirali 
še gašenje požara na avtomobilu. 
Takoj zatem se je prireditev 
nadaljevala za gradom, kjer se 
je predstavila Enota vodnikov 
službenih psov novogoriške 
policije. Glavna akterja prikazanih 
vaj sta bila nemška ovčarja, šolana 
za splošno uporabo, predvsem za 
intervencije, sledenje, varovanje, 
iskanje pogrešanih in podobno. 
Sledila je selitev nazaj na Lavričev 
trg, kjer je policist prometnik 
prikazal spretnosti na motorju.Ves 
čas pa so bile na ogled tudi priprave, 
naprave in vozila policistov,

Viljem Cigoj seje rodil 1. 1961 v družini, kije živela v Vipavskem Križu. 
Fotografija mu je postala ljuba že dolgo tega, intenzivneje pa se ji je začel 
posvečati v zadnjem desetletju. Z objektivom kamere srednjega formata 
6x6, ki je njegova stalna spremljevalka že nekaj let, poskuša zabeležiti 
in odkriti navidez preproste, a pravzaprav dramatične motive narave, 
hkrati pa jim s svojo že vnaprej domišljeno vizijo dodaja novo dimenzijo. 
Prav tako ga zanima človek znotraj časa in prostora, njegovo vpetost 
v posamezne segmente vsakdanjosti pa prikaže na način, ki vsebino 
monumentalizira.
Ko izbira med barvno in črnobelo tehniko, se slejkoprej odloča za slednjo; 
ta mu s svojim dramatičnim chiaro-scurom ter neskončno možnostmi 
odtenkov znotraj črno-bele palete predstavlja večji izziv. Ob tem se ne 
poslužuje nikakršnih montaž in podobnih manipulacij.
Od leta 1997, ko je svoja dela prvič predstavil javnosti, je pripravil kar 
nekaj samostojnih razstav v Sloveniji in Italiji. V letu 1999 je izdal prvo 
fotomonografijo z naslovom Vipavski Križ, naslednje leto pa še eno, 
naslovljeno Hubelj. Leta 2001 je v sodelovanju z Ladom Jakšo (glasba) 
in Ivanom Mermoljo (besedilo) izdelal multivizijo Hubelj ter jo izdal tudi 
na videokaseti.
V maju 2003 je izšla še ena njegova fotomonografija - Burja, ki je tudi 
oblikovalsko njegov avtorski izdelek. Besedilo v knjigi je delo Ivane 
Slamič, v angleščino ga je prevedla Sonja Škvarč.

Občani občine Ajdovščina smo se že več let spraševali, zakaj na tako 
pomemben dan za Slovenijo, kot je ustanovitev prve slovenske vlade ni bilo 
na svečanih sejah vidnejših predstavnikov politike oz. države. Sedaj pa je 
vlada republike Slovenije na 20. redni seji sprejela sklep o vključevanju 
vlade v. proslavo dneva prve slovenske vlade 5. maja. Ugotavljajo tudi, 
da je Marko Slokar, državni sekretar na Ministrstvu za okolje prostor in 
energijo na slavnostni občinski seji 5. maja nastopil kot predstavnik vlade. 
Obenem je naložila Protokolu republike Slovenije, da prouči pomen dneva 
ustanovitve prve slovenske vlade ter predvidi način vključevanja Vlade v 
obeležitev tega praznika.

gasilcev, reševalcev, avto šole 
in tehničnega šolskega centra iz 
Nove gorice. Največ veselja je 
bilo okoli »zaletavčka«, naprave, 
s katero se preizkuša uporabnost 
varnostnega pasu.

Organizatorji so lahko zadovoljni, 
prireditev je dosegla svoj namen, saj 
je bil obisk zelo velik, mladi gledalci 
pa navdušeni nad videnim.

Sandra H eri n

Uroš Velikonja, pomočnik komandirja Policijske postaje Ajdovščina, 
o poteku akcije:
Z potekom akcije sem zadovoljen. Pomembno je to, da so na prireditvi 
poleg Policije sodelovale tudi ostale službe ter da je priprava in izvedba 
organizacijsko potekala usklajeno in dobro. Rdeča nit prireditve je bilo 
opozarjanje pred preveliko hitrostjo, ki je še vedno na prvem mestu med 
vzroki prometnih nesreč. Prireditev je bila namenjena predvsem mlajšim, 
ker je še vedno preveč prometnih nesreč, v katerih so udeleženi otroci in 
prav oni so tista struktura, ki so v prometu najbolj ogroženi. Dosegli srno 
svoj namen, saj so se na povabilo k obisku dogodka odzvali praktično vsi 
vrtci iz šole iz občine Ajdovščine. Veliko pa je bilo tudi ostalih občanov, 
ki so si prireditev z zanimanjem ogledali. S podobnimi akcijami bomo 
nadaljevali. Če je bila tokratna namenjena umirjanju hitrosti, bomo v 
mesecu juniju pozornost posvetili premoženjski kriminaliteti, saj se v tem 
času občani odpravijo na dopuste in se število tovrstnih kaznivih dejanj 
vsako leto povečuje.
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v sodelovanju zjiaravo

POD LATNIKOM
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Fructal - “v sodelovanju z ...Evropo” 
- modra novost
Lansko leto so v delniški družbi Fructal zaključili z milijardo dobička, ob skoraj 20 miljardni vrednosti 
prodaje in 15% rasti v primerjavi z letom 2001. Marec in april sta po uspešnosti za 3% nad lanskoletnima, 
a vendar je bilo zaznati v prvih štirih mesecih tega leta zaostrene razmere na trgu, kar je zavrlo rast 
prodaje. Kot nam je pojasnil predsednik uprave Fructala, mag. Dušan Mikuž, so vzroki za manjšo prodajo 
v zmanjšani kupni moči potrošnikov, pogajalski premoči trgovine, ki favorizira lastne trgovske znamke, ter 
da si na trgih nekdanje Jugoslavije del pogače vzamejo »posnemovalci«, državni organi pa s spreminjanjem 
Pogojev poslovanja še otežujejo položaj.

Sicer pa tudi letos načrtujejo, 
da bodo izvozili okoli 60% 
proizvodnje na tradicionalne trge, 
največ v Bosno, Hrvaško, Srbijo 
in Makedonijo, vedno bolj pa se 
osredotočajo na države evropske 
skupnosti in se tako intenzivno 
pripravljajo na spremenjene 
razmere, ki jih bo prinesel vstop 
Slovenije.

L maja 2004 bo namreč evropska 
unija postala “notranji trg” in 
Fructal bo tako soočen s konkurenco

največjih svetovnih proizvajalcev. 
Trenutno še vedno največ izvažajo 
v Bosno in Hercegovino (52,6%), 
sledijo pa Hrvaška (12,1%) Srbija in 
Črna Gora (11,6%). Kmalu bo prišlo 
do prenehanja do sedaj veljavnih 
državnih sporazumov. Tako bo 
nujno investiranje v proizvodnjo na 
teh območjih, oziroma prizadevali 
si bodo za vrnitev premoženja 
družbe Fructal, ki ji je bilo 
odtujeno. Izvozni trgi torej ostajajo 
nespremenjeni, načrtovano pa je 
povečanje prodanih količin na

območje zahodne Evrope, kjer se 
največji potenciali kažejo v severni 
Italiji.

V Fructalu so v koraku s časom in 
se zavedajo, da novosti širijo tržišče, 
kjer se razmere sicer zaostruje, 
kakovost pa kupci vedno bolj 
zamenjujejo za nižjo ceno. V načrtu 
imajo agresivnejše trženje, hitro 
inoviranje proizvodov ter uvajanje 
novih okusov in embalažnih 
materialov. Povečanje proizvodnih 
količin in prodaje predvsem v 
gostinskih lokalih tako doma kot 
v tujini, jim omogoča lanskega 
julija končana in 2,25 milijard 
vredna nova polnilna linija. Tako so 
prepričani, da bo letošnja prodajna 
uspešnica nova, modra, 200ml 
steklenička, v katero polnijo 13 
okusov sokov in nektarjev. Novost 
je že bila predstavljena italijanskim 
kupcem. 19. maja je krasila police 
na novosadskem sejmu, na slovenski 
trg pa prihaja prav v teh dneh.. 
Elegantno modro stekleničko je 
oblikoval Igor Arih, ki je avtor tudi 
TV oglasa in drugih promocijskih 
materialov, spremlja pa jo slogan 
“Strast ima novo obliko...”

Maja Vrabec

Primorje dogradilo v Črni Gori

Most in promenada v Podgorici odprta
Prebivalci glavnega mesta Črne Gore Podgorice so povsem napolnili Union most, da bi spremljali uradno 
odprtje mostu. Čast rezanja traku je doletela predsednika črnogorske vlade Mila Dukanoviča in pa Richarda 
£inka, direktorja Evropske agencije za rekonstrukcijo, ki je prispevala večino denarja za gradnjo mostu.

Na mostu: Novoizvoljeni predsednik Črne Gore Filip Vujanovič, 
Predsednik vlade Milo Dukanovič, župan Podgorice dr. Miomir Mugoša 

in vodstvo Primorja - generalni direktor Dušan Črnigoj, direktor 
Inženiringa Robert Brajdih in direktor del v tujini Gorazd Humar.

^ost, ki sta ga v predvidenem 
r°ku in zgradila Primorje d.d. iz 
Ajdovščine in Integral inženjering 
lz Banja Luke, povezuje najstarejši 

mesta (Staro Varoš) s sedanjim 
testnim središčem in je za

prebivalce Podgorice izjemnega 
pomena. Most premošča korito reke 
Morače, razpetina loka znaša 110 
metrov, celotna dolžina 154 metrov, 
je pa izredno širok, kar 24 metrov. 
Poleg štirih voznih pasov je na sredi

še trimetrski otok, na obeh robovih 
pa sta sprehajalna pasova, široka po 
4 metre.
O velikem delu pričajo tudi 
številke - potrebnih je bilo za 
20.000 kubikov izkopov, v most je 
vgrajenih več kot 11.000 kubičnih 
metrov betona, milijon kilogramov 
armature, 30.000 kilogramov 
kablov za prednapenjanje, 4.000 m2 
izolacije in asfalta...
Most je uspešno prestal tudi 
preizkusno obremenitev - po 
besedah projektantov z gradbene 
fakultete iz Podgorice so se 
prav vse meritve ujemale z 
načrtovanimi. Primorje je z mostom 
poželo odobravanje in simpatije 
domačinov, ki so vseskozi budno 
spremljali gradnjo in bili navdušeni 
nad strokovnostjo in organizacijo 
dela. Union bridge je hkrati 
pomembna referenca v Črni Gori 
in Primorje se je že prijavilo na 
natečaj za gradnjo še enega mostu 
čez Moračo - Milenijuma.

ep

Kmalu bo pritekla za vse

Zadnja faza vodovoda Gora
Državni sekretar v Ministrstvu za okolje in prostor Marko Slokar, 
predstavnica Delegacije evropske komisije v Sloveniji - vodja oddelka 
PHARE/ISPA Bettina Kotzinger in župan Občine Ajdovščina Marjan 
Poljšak so na Kovku odkrili spominsko obeležje ob nadaljevanju 
del vodovoda Gora. Za spremljevalni program so poskrbele pevke 
Društva podeželskih žena Predmeja, učenci Osnovne šole Otlica pod 
mentorstvom Ivice Vidmar (ki je prav ta dan prejela priznanje občine 
za dolgoletno delo z mladimi) in zbiratelj ljudskega gradiva Franc 
Černigoj.

Projekt, ki zajema nadaljevanje 
izgradnje vodovodnega omrežja 
na Gori, izgradnja vodohrana 
Ajdovščina, vodohrana in vodovoda 
Dolga Poljana ter obnova vodovoda 
Izvir Hublja - Lokavec, izpolnjuje 
cilje okoljevarstvene politike 
EU, zlasti ohranjanje, varovanje 
in izboljšanje kakovosti okolja. 
Projekt v celoti upošteva tehnične 
specifikacije in standarde kakovosti, 
ki veljajo v EU. Investicija se izvaja 
na okoljsko občutljivem kraškem 
območju, kjer je zaradi specifične 
konfiguracije potencialno ogrožena 
kakovost ter količina pitne vode 
v sušnem obdobju in na redko 
naseljenem področju, ter zaščita 
vodnih virov.
Investicija (neto vrednost cca 3 mio 
EUR) se financira iz naslednjih

virov:
■ Proračuna Občine Ajdovščina 
(21% od bruto vrednosti)
• Iz programa 1SPA (40% od bruto 
vrednosti)
• Proračuna Republike Slovenije 
- subvencije Ministrstva za okolje 
in prostor ter taksa za obremenitev 
voda (39% od bruto vrednosti) 
Razpis je bil objavljen 10. januarja 
2003, licitacija je bila 17. marca. 
Med štirimi ponudniki je komisija 
za najboljšega ponudnika izbrala 
Primorje d. d., s katerimi je bila 
podpisana pogodba 28. marca 
2003.
Izgradnja vodovodnega omrežja 
bo končana do konca maja 2004. 
V tem obdobju je predvideno tudi 
poskusno obratovaje in redni zagon

ep

Primorje avtoservis Ajdovščina - pooblaščeni servis za vsa Mercedesova 
vozila, odpira v petek 6. junija od 10.00 do 17.00 in soboto 7. junija od 
10.00 do 13.00 svoja vrata na stežaj.
Dan odprtih vrat lahko lastniki mercedesovih vozil (tovornih, dostavnih, 
osebnih) izkoristijo za brezplačen pregled mercedesa, pri čemer bodo 
deležni popustov pri menjavi olja in filtrov ter odpravi ugotovljenih 
napak.
Poskrbeli so tudi za testne vožnje z mercedesi, vsi obiskovalci pa bodo 
sodelovali v nagradnem žrebanju.

Last Minute Center
TURISTIČNA AGENCIJA ILIRIKA TURIZEM d.o.o.

AJDOVŠČINA, ŽUPANČIČEVA 8B 
Tel: 05/368 01 76

POSEBNA PONUDBA 
MEDITERAN IN HRVAŠKA

► SANTORINI / 6.,i3.6. /............69.900511
7 x nočitev in zajtrk v hotelu 2*, letalo 

• KRETA / Odhod: 6.6. /.........67.900 sit
7 x nočitev in zajtrk v hotelu 2*, letalo

• KRF / Odhod: 6.,13.6. /.......... 44.OOO sit
7 x nočitev in zajtrk v hotelu Potamaki, ladja

• RABAC / Odhod: 7.6. /.............44*950 sit
7 x polpenzion v hotelu 3*

• ROVINJ / Odhod: 21.6. /..........44.950 sit
7 x polpenzion v hotelu 3*

* BIOGRAD / Odhod: 3.7. /..........76.100 sit
10 x polpenzion v hotelu 3*

Obiščite nas na avtobusni postaji v Ajdovščini.



4 dobro je vedeti fer
Ihlatnik

Poslanski večer Ivana Mamiča

Gostja: Barbara Brezigar
Občinski odbor Nove Slovenije Ajdovščina je na pobudo poslanca Ivana 
Mamiča v soboto, 17. maja 2003, v Srednji šoli Veno Pilon v Ajdovščini 
organiziral poslanski večer z gostjo Barbaro Brezigar. Zbrane je v 
imenu Občinskega odbora Ajdovščina pozdravil tudi predsednik 
odbora Alojz Durn.

Barbara Brezigar se je najprej 
iskreno zahvalila za svoj najboljši 
volilni uspeh v volilnem okraju 
Ajdovščina. V občinah Ajdovščina 
in Vipava je namreč zanjo glasovalo 
več kot 64 odstotkov volivcev. 
Pogovor z Barbaro Brezigar je 
vodil podpredsednik odbora 
Janez Lampe. Nanašal se je na 
državljansko pobudo Nekaj je treba 
storiti in njihovih šest zahtev. Večji 
del večera je bil namenjen pravici do

obveščenosti in o neuravnoteženosti 
medijskega prostora. Gospa 
Brezigar je argumentirala potrebo 
po sprejetju zakona o pluralizaciji 
medijev, ustanovitev ustreznega 
sklada, da se podpre ustanovitev 
neodvisnega dnevnika in zagotovi 
neodvisnost nacionalne televizije. 
Ostale tri zahteve, po prisotnosti 
predstavnikov opozicije v 
nadzornih svetih družb, ki so v 
večinski državni lasti; zahtevo po

tem, da se odpove imenovanjem 
v javni upravi in drugih področjih 
zgolj po političnih kriterijih in 
zahtevo po tem, da se premoženje 
nekdanjih družbenopolitičnih 
organizacij pravično porazdeli med 
vse stranke, ki so sodelovale na 
zadnjih parlamentarnih volitvah, 
je aktualizirala s pomočjo zadnjih 
afer in velikih nepravilnosti ter 
oškodovanj našega skupnega
premoženja. Prepričana je,- da bi 
se primer SIB banke veliko težje 
dogodil v primeru, da bi bili v 
nadzornih svetih tudi predstavniki 
opozicije, ki bi lahko učinkovito 
opravljali svoje delo. Prepričana 
je, da se pri kadrovanju daje 
premajhen poudarek strokovnosti. 
Čudijo, da varuh človekovih pravic 
Matjaž Hanžek ni želel podpisati 
državljanske pobude s poudarkom 
na pravici do obveščenosti, medtem, 
ko je podpiral prizadevanja skupine 
za umetno oplojevanje zdravih 
žensk. Na vprašanje ali gre pri 
vsem skupaj le za podaljšek 
Koalicije Slovenija je odgovorila: 
»da bi se za te iste cilje zavzemala 
v vsakem primeru, ne glede na to, 
kdo je trenutno na oblasti in kdo v 
opoziciji.«
V zaključnem delu je Barbara 
Brezigar povedala, da je po njenem 
mnenju sedaj na potezi Državni 
zbor in krepitev civilne družbe. 
Bistveno je, da je stvari mogoče 
spremeniti in da verjameš v svoj cilj 
tudi takrat, ko se zdi nemogoče, je 
zaključila Barbara Brezigar.

Pripravil Ivan Mermolja

Oživel Turistično informacijski center Ajdovščina

Tic je po novem del občine
Dan pred prireditvijo Ajdovščina v maju je na široko odprl vrata 
obiskovalcem tudi Turistično informacijski center Ajdovščina. Z 
razstavo kamnoseških izdelkov Mitjana Sena so pohiteli predvsem 
zato, da bi bil stolp na ajdovski tržnici med tradicionalno prireditvijo, 
ki se odvija tudi na tistem delu mesta, praznično okrašen. Gre za izbor 
del z nedavne Mitjanove razstave v Štanjelu in novim delom - kamnito 
klopjo.

materiala. Trenutno se tiska zemljevid 
Ajdovščine in Vipave, prav v kratkem 
pa bo pripravljena tudi promocijska 
zloženka, za katero bodo uporabljene 
fotografije iz natečaja Fotografskega 
društva Veno Pilon (razstava prispelih 
fotografij je na ogled v prostorih Doma 
krajanov v Ajodvščini).
Za konec le še povabilo: TIC, ki ima 
prostore, v stolpu na ajdovski tržnici, 
je za obiskovalce odprt od ponedeljka 
do petka med 10.00 in 14.00 uro, 
telefonska številka je še vedno 36- 
63-900. Če v času obratovanja TlC-a 
ne utegnete mimo, lahko kadarkoli 
pokličete GSM 051-304-607. Na obisk 
so povabljeni tudi vsi, ki menijo, da 
lahko prispevajo svoj del k turistični 
ponudbi našega kraja.

Odprtja razstave se je udeležilo veliko 
obiskovalcev, med drugim tudi župan 
Marjan Poljšak in podžupan Miloš 
Bizjak ter še nekaj drugih občinskih 
svetnikov. Z zanimanjem so si ogledali 
izdelke trenutno edinega ajdovskega 
kamnoseka in pozdravili nov način 
dela TIC-a.
V zadnjih mesecih je Turistično 
informacijski center v Ajdovščini 
doživel nekaj sprememb, med katerimi 
je bistvena, da je postal del Občine 
Ajdovščina. Tako bo kot neprofitna 
institucija na voljo vsem, ki potrebujejo 
informacije o turistični ponudbi ter, na 
drugi strani, ponudnikom turističnih 
produktov v Vipavski dolini, ki bodo 
potrebovali pomoč pri promociji. 
Občina se je za ta korak odločila 
predvsem z namenom spodbuditi 
turistične dejavnosti na lokalnem 
nivoju. Načrti so veliki, med drugim 
tudi redne mesečne razstave, katerih 
rdeča nit naj bi bila naše mesto in 
njegova ponudba. Naslednja razstava, 
katere odprtje načrtujejo za konec 
junija, bo še posebej atraktivna, saj 
se bo v prostorih TlC-a predstavil 
ajdovski klub Balila, ki bo na ogled 
postavil nekaj starih motorjev. 
Zanimanje turistov za izlete v Vipavsko 
dolino je, Ajdovščini pa primanjkuje 
predvsem brezplačnega promocijskega

Humanitarna akcija Rdečega križa

Ker nam ni vseeno
Veliko je ljudi, ki so pomoči potrebni. Vsem se ne da pomagati, nekateri 
tega niti nočejo. So pa tudi takšni, ki so se morali sprijazniti, da jim 
življenje teče drugače kot večini. Kljub temu; da so se v nekem trenutku 
znašli v hudi zagati, živijo. Z veliko volje premagujejo ovire, ki so se 
jim postavile na pot. Večina telj ovir bo ostala, z vašo pomočjo pa jih je 
mogoče vsaj delno olajšati.
Rdeči križ Ajdovščina že nekaj 
časa načrtuje humanitarno akcijo 
zbiranja denarja, s katerim bi 
omogočili lažje gibanje dvema 
družinama iz območja Občine 
Ajdovščina.
Družina iz Podkraja šteje pet 
članov. Petletna dvojčka sta pred 
dobrega pol leta dobila sestrico. 
Dvojčka sta slepa in priklenjena 
na invalidska vozička. Obiskujeta 
vrtec v vipavskem Centru za 
usposabljanje invalidnih otrok 
Janka Premrla Vojka, kamor ju 
starši dnevno vozijo. Do prihodnje 
jeseni, ko bosta začela obiskovati 
osnovno šolo, bosta zrasla. 
Dvigovanje otrok in prelaganje 
vozičkov v osebni avto pa bo še 
težje. Prilagojen kombi, kjer je 
mogoče s pomočjo dvižne ploščadi 
vanj zapeljati vozička in ju v njem 
tudi pritrditi, bi jim zelo olajšal

vsakodnevno vožnjo do Vipave 
in nazaj domov v Podkraj, kjer je 
zanju najlepše poskrbljeno in kjer 
se v krogu svoje družine najbolje 
počutita. Denarja za nakup nimajo, 
saj je v takšni družini stroškov 
preveč že za normalno preživetje. 
Druga družina iz Ajdovščine je 
tragedijo doživela pred dobrim 
letom dni. Po hudi prometni 
nesreči sta oba starša ostala na 
invalidskih vozičkih. Kljub temu 
imata velikansko voljo, predvsem 
pa si vsa družina želi čim bolj 
samostojnega življenja. Veliko sta 
že postorila: hiša preurejajo, da bo 
primerna za gibanje z invalidskimi 
vozički. Nabaviti morajo tudi 
številne pripomočke, ki jim bodo 
omogočili neodvisno življenje. Za 
skoraj popolno mobilnost pa bi 
nujno potrebovala vsaj en električni 
voziček, ki si ga ob vseh ostalih

KLIMA
NAPRAVE
•TOSHIBA
• MITSHUBISHI
• EM M ETI

DOBAVA, MONTAŽA, SERVIS

• NOVI MODELI 
•NOVE TEHNOLOGIJE
• NOVI DC HVBRID INVERTERJI
• NOVI PLASMA PURE FILTRI

VISE - VIPAVA s p.
031 878 145

TRG PAVLA RUŠTA 1, VIPAVA
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izgubi naših najdražjih nam 
vsem težko v srcu. Tako Vam v 
težkih in žalostnih trenutkih podjetje 
Parte d.o.o. nudi prijazno in toplo 
besedo. Ob vsakem času Vam uredi 

vse pogrebne storitve:
- prevoz doma 

- prevoz iz tujine 
- ureditev:

a) dokumentov
b) mrliške sobe 

c) pokop pokojnika
d) vseh vrst cvetličnih aranžmajev

tel.: (05) 368-11 -47 
041 - 390 - 771 
031-500-852

PARTE d.o.o.
Pogrebne storitve 

Zapuže105 
5270 Ajdovščina

stroških sama ne moreta privoščiti. 
Za kombi z dvižno ploščadjo in 
električni voziček bo potrebno 
zbrati približno 7 milijonov 
tolarjev. Na prošnjo Rdečega križa 
se je takoj odzval župan Občine 
Ajdovščina, Marjan Poljšak. 
Občina bo aktivno sodelovala pri 
zbiranju denarja, Rdeči križ pa se 
bo po pomoč obrnil tudi na večja 
domača podjetja in obrtnike ter 
ostale institucije in posameznike, 
ki bi lahko prispevali delež do večje 
mobilnosti obeh družin. V ta namen 
je že imenovan strokovni odbor, ki 
bo spremljal potek akcije. Maša Jež 
in Anton Žagar zastopata Rdeči 
križ, Ljubica Ivanov je članica 
glavnega odbora RK, Erika Zavnik 
predstavnica Občine, Roman 
Velikonja pa predsednik Društva 
invalidov.
Predvsem pa ste prav Vi naprošeni, 
da pomagate kolikor lahko. Po vseh 
bankah v Ajdovščini in Vipavi so 
pripravljene položnice, denar pa se 
bo stekal na poseben transakcijski 
račun: 04751-0000963988.
Hvala vam!

Natečaj za novo šolo v Šturjah

Prvi koraki do nove šole
Potreba po novi šoli v Ajdovščini je velika, saj dosedanja šola s tremi 
zgradbami že dolgo poka po šivih in je potrebna temeljite obnove. Poleg 
tega ne ustreza standardom in še zdaleč ne zadostuje pogojem, ki jih 
postavlja devetletno šolanje.

RADIO
N >VA

94,8 Mhz

Ajdovski občinski svet je lani poleti 
sprejel Dokument identifikacije 
investicijskega projekta izgradnje 
nove osnovne šole Šturje in 
adaptacije Osnovne šole Danila 
Lokarja Ajdovščina. Med več 
možnimi variantami so se svetniki 
odločili, da se na območju bivše 
vojašnice Srečka Kosovela (prostor 
je zagotovljen) zgradi novo matično 
šolo in ne podružnico k obstoječi.
V novembru lani je bil objavljen 
Natečaj za urbanistično 
arhitekturno rešitev Osnovne šole 
Šturje v Ajdovščini, na katerega 
je do roka (17. 2.) prispelo 10 
natečajnih del. Posebna pozornost 
žirije, ki je pregledovala dela, je 
bila namenjena zunanji ureditvi 
objekta, organizaciji razmestitve 
prostorov in ekonomičnosti rešitve. 
Nobena predlagana rešitev ni v 
celoti ustrezala razpisnim pogojem, 
zato prva nagrada ni bila podeljena. 
Ocenjevalna žirija se je enoglasno 
odločila, da podeli dve drugi in 
dve tretji nagradi. Enakovredno 
drugo nagrado sta prejela elaborat

mako
MA-KO, Računalniški sistemi d.o.o. 

Tovarniška cesta 2b, 5270 Ajdovščina 
Elektronska pošta: mako-slo@siol.net

Tel.: 05 368 11 10, Fax: 05 368 11 11 
GSM: 041 482 464, 041 352 645

PODJETJE MA-KO OB ZAKLJUČKU ŠOLSKEGA LETA NAGRAJUJE 

Učenci in dijaki lahko ob nakupu novega računalnika izbirajo med tremi nagradami:

Optično miško, modemom za internet ali paketom 50 cd-jev.

Vsem odličnjakom pa nudimo ob osnovnem še 3% dodatnega popusta.

Ponudba velja od zaključka šolskega leta do 1. 8. 2003 
Obiščite nas v naših prostorih na Tovarniški cesti

Vstopite v novo šolsko leto z računalnikom Ma-ko

pod številko 8 (šifra 90451), ki 
so ga izdelali arhitekti Aleš Ušaj, 
Boštjan Furlan in Marko Kosovel 
ter elaborat pod številko 9 (šifra 
64831), izdelek podjetja Detajl 
d.o.o., oziroma arhitekov Marka 
Lavrenčiča, Urške Možina Rodman 
in Maje Ambrožič s sodelavci 
in konzultatnti. Enakovredni 
tretji nagradi pa sta bili podeljeni 
elaboratoma pod številko 1 (šifra 
90109) avtorjev Jožice Kuntnarič 
in Aleša Žetka s sodelavci ter pod 
številko 7 (šifra 58951), avtorjev 
Mitja Kristančiča, Petra Šaleja, 
Hinka Gajška, Davida Lozeja in 
Ingrid Šircelj, skupaj s sodelavci. 
Vsa prispela dela so razstavljena 
v prostorih Doma krajanov v 
Ajdovščini. Razstava bo odprta 
do 30. junija 2003, vsak pon., sre., 
pet., od 9h do lih in od 17h do 
19h. Mnenja in pobude občanov 
bodo dobrodošle, predvsem zaradi 
pomembnosti objekta in vrednosti 
investicije'. Napovedana je tudi 
že javna obravnana, potekala bo 
v torek, 10. junija ob 20.00 uri, v 
Domu krajanov. Nagrajeni avtorji 
bodo predstavili svoja dela, na 
vprašanja pa bodo odgovarjali 
tudi predstavniki občine, od koder 
se bo vodila investicija. Na javno 
obravnavo so povabljeni vsi, ki jih 
zanima tematika izgradnje nove 
šole v Šturjah, saj je to priložnost, 
ko se lahko pojasnijo mnoge težave 
in dileme, ki bi se sicer lahko 
pojavljale kasneje.

sh
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Fosili, naša naravna dediščina -11

V prejšnji številki Latnika sem 
mimogrede omenil dve rudistni 
školjki in obljubil, da jih bom 
posebej predstavil.
Ne vem, če se še spomnite, da sem 
opisoval fosile, ki nosijo imena po 
naših krajih in so bili pri nas tudi 
odkriti.
Iz geološke dobe kreda je potrebno 
posebej omeniti tri rudistne školjke, 
ki so bile prvič odkrite pri nas in so 
po naših krajih poimenovane.
Akad.dr. Marijo Pleničar je v 
Razpravah SAZU leta 1960 opisal 
svoje raziskovalno delo s krednimi

rudistnimi apnenci. Od številnih 
najdišč na območju Primorske je 
posebej poudaril in opisal primerke 
z Nanosa in širše okolice Hrušice. 
Na Nanosu je odkril izredno 
pomembno najdišče rudistnih 
školjk - Kaprinit. Pri preučevanju 
teh primerkov je določil dva nova 
fosila iz rodu Neocaprina. Enega 
od fosilov je po Nanosu poimenoval 
Neocaprina nanosi, drugega pa 
Neocaprina gigantea.
Neocaprina nanosi je tipična 
rudistna školjka - rogu podobna,

rahlo ukrivljena, tudi naravno 
izlužena zelo lepa, dolga do 25 cm. 
Posebno lepo se jo vidi na zbrušeni 
površini. Dobro so vidni kanali 
v notranjosti lupine, ki se kažejo 
kot nekakšen zaobljen venček - to 
so zadnji kanali, ki so pahljačasto 
razporejeni. V prečnem preseku 
lupine so vidni kanali čez vso njeno

širino. Zaradi zanimivosti in kraja 
najdbe je to školjko dr. Pleničar 
torej poimenoval po Nanosu. Sam 
sem zelo lepe primerke našel v 
Hrušici in dr. Pleničar je potrdil, da 
so Neocaprine nanosi, ki pa je bila 
najdena kasneje tudi drugod.
Zelo zanimiva je tudi Neocaprina 
gigantea. Tudi to je dr. Pleničar 
našel na Nanosu. Po obsegu je večja 
od N. nanosi, pa tudi kanale ima bolj 
grobe, morebiti jo je zato poimenoval 
N. gigantea. Tudi primerke gigantee

sem našel v najdiščih Hrušice. 
Posebno lepo so vidni na prepereli 
površini apnenca, čeprav je za 
natančno določanje potreben prečni 
presek in dobro zbrušena površina. 
Dr. Pleničar je na najdišču blizu 
Sanabora odkril in določil še eno 
novo školjko. Po kraju najdbe jo je 
poimenoval Nocaprina senabori. N.

senabori je zelo podobna N. nanosi. 
Je le večja, saj je lupina visoka 8 cm 
in široka skoraj 7 cm. Prečni presek 
N. nanosi je okrog 5 cm. Zanimivo 
je, žal, da primerka N. senabori 
še nimam v svoji zbirki. Najdišče 
sem večkrat obiskal, dobil precej 
fosilov, vendar N. sanabori nisem 
našel. Prav zanimivo je, da se pri 
kaprinah skoraj praviloma najde le 
leva, daljša lupina in so pokrovčki 
- desna lupina - prava redkost. 
Omenimo še eno od školjk, ki nosi 
ime po naših krajih. Nekje pod 
Streliškim vrhom je dr. Pleničar 
odkril najdišče školjk z imenom 
Sabinia. Te so sicer podobne 
Kaprinam, vendar je notranja 
struktura bolj fina, veliko več je 
kanalov, je lepe ovalne oblike in 
ima v notranjosti pravo šahovnico 
kanalčkov, luknjic in prekatov. 
Poimenoval jo je po Hrušici - 
Sabinia ad - pirum. Na tem najdišču 
je veliko zglajenih in obrušenih

lupin Sabinij, kar kaže, da so živele 
v velikih skupinah.
Predvsem Caprine in Neocaprine 
spoznamo v apnencu po stožčastih
- rogovom podobnim oblikah, v 
naravnem, prečenem preseku pa po 
ovalni obliki, ki ima v notranjosti 
vidne nepravilne oblike kanalčkov 
in je razdeljena na posamezna 
polja. Premer rudistnih školjk v 
prečnem prerezu je od 4 do 8 cm, 
dolžina daljše lupine pa je tja do 25 
cm: V nekaterih primerih se da iz 
kamnine izlužiti celotno lupino, kar 
pa je redkost, navadno je zanimiva 
naravno izlužena površina, z vidno 
sestavo, vse drugo je treba brusiti.
V zvrst kaprinid spadata tudi 
na pogled zelo lepa in zanimiva 
Mitrocaprina plavensis, ki je 
pogosta na najdiščih Hrušice ter 
Sphaerucaprina forojuliensis. Sph. 
forojuliensis, ki nosi ime po Čedadu, 
se tudi dobi na najdiščih Nanosa. 
Struktura notranjosti je zelo fina, 
kanalčki so kot nekakšna ogrlica.
Na najdiščih Nanosa in Hrušice so 
celi skladi skalovja sestavljeni iz 
lupin različnih školjk — predvsem 
rudistnih in z malo sreče se da iz 
njih izluščiti tudi celotno žival.
Vse fotografije v Latniku v podlistku 
Fosili, so delo Matjaža Slejka iz Foto
- video Go Ajdovščina.

Stanko Bačar, se nadaljuje....

PLAV®
Lavričev trg Ajdovščina

Velika ponudba 
poletnih artiklov
ženske in moške modne kopalke 
m. kr. hlačeod 1.680,00 SIT dalje 
ž. kr. hlače od 1.800,00 SIT dalje 

m. poletne majice že od 780,00 SIT dalje 
ž. poletne majice že od 1.280,00 SIT dalje

urnik: ponedeljek - petek 09:00 -19:00 
sobota 09:00 -12:00 in 15:00 -18:00 

Tel.: 05 36 80 126

VLJUDNO VABLJENI !!!

V objemu nove lokacije
V ponedeljek 16.junija 2003 bo Upravna enota Ajdovščina začela s poslovanjem 
na novi lokaciji. Vsaka selitev je dogodek, ta pa še toliko večji saj bo prišlo do 
opazne spremembe v mestu Ajdovščina.
Upravna enota je bila ustanovljena 
leta 1995 za opravljanje nalog državne 
uprave za območji Občine Ajdovščina 
in Vipava. S poslovanjem je začela 
na štirih različnih lokacijah v centru 
mesta. To poslovanje se je poskušalo 
na čimbolj prijazen način približati 
vsem uporabnikom. Vendar se nikakor 
ni bilo mogoče izogniti velikokrat 
neprijetnemu pošiljanju iz »stavbe 
v stavbo«. Kritikam smo poskušali 
prisluhniti v čim večji možni meri, 
vendar smo bili nemočni.Zaposleni smo 
se zavedali objektivnih pomanjkljivosti, 
zato seje iskalo najboljše rešitve.
V teh letih so bile preigrane različne 
variante optimalne organiziranosti 
in dostopnosti do storitev. In kdor 
vztrajno išče ta tudi najde rešitev. Tako 
seje tudi za Upravno enoto Ajdovščina 
nepričakovano našla ustrezna lokacija. 
ZA novo lokacijo
Ko se je izvedelo, da slovenska vojska 
odhaja iz mesta in zapušča tudi 
komandno stavbo v bivši vojašnici 
Srečka Kosovela v Šturjah, seje začelo 
lobiranje za pridobitev omenjene

lokacije. Bilo je uspešno. Vlada je 
sprejela argumente selitve in zadolžila 
Servis skupnih služb za izvedbo 
projekta preselitve.
Prenova objekta je bila temeljita. 
Vojaški objekt seje spremenil v prijeten 
civilno državni objekt, v katerem se 
bodo dobro počutili zaposleni in vse 
stranke.Celotna investicija je znašala 
okrog 80 milijonov tolarjev. Objekt 
je sodobno opremljen in ustrezno 
tehnično varovan. Predvsem pa nudi 
vsem zaposlenim enake delovne 
pogoje.
Čeprav nekaterim ni in ne bo povšeči, 
da se upravna enota seli iz centra, bo 
preselitev prinesla veliko pozitivnega.
Dokončno se v celoti odpira dosedaj 

zaprti del mesta. Povsem jasna bo 
postala, do sedaj skoraj neopazna, 
razmejitev med občino in upravno 
enoto. Večina storitev državne uprave 
bo odslej na enem mestu. Mogoč 
bo enostaven dostop, kjer bo za vse 
uporabnike na voljo dovolj zunanjih 
parkirnih površin. Urejen je vstop 
invalidom v objekt. Stranke bodo lažje

prišle do ustreznih informacij preko 
Glavne pisarne in svetovalca za pomoč 
strankam. Pregledna razporeditev 
zaposlenih pa bo pripomogla k 
zmanjšanju nepotrebnega tekanja 
strank od vrat do vrat.
Prepričani smo, da bo ta preselitev 
prispevala k še boljšim storitvam in 
zadovoljstvu vseh uporabnikov. In 
da bo omogočila še učinkovitejšo 
organiziranost služb, usmerjenost k 
uporabnikom , ustrezno odprtost in 
kakovost.
Selitev Upravne enote Ajdovščina 
se bo pričela v ponedeljek ž.junija 
2003. Najprej se bo selil arhiv, zato 
vas vse prosimo za zvrhano mero 
potrpežljivosti in razumevanja v času 
selitve. Med tem časom bo težko priti 
do dokumentov iz arhiva. Povsem 
zaprta pa bo delovanje upravne enote v 
petek,I3.junija 2003. Zato vas prosimo, 
da res nujne zadeve uredite pred tem 
dnevom.
Upravna enota bo s poslovanjem na 
novi lokaciji tako pričela v ponedeljek, 
16.junija 2003. Za boljšo informiranost 
vam v tej številki Latnika prilagamo 
poseben informativni list iz katerega 
je razvidno, katere zadeve lahko urejate 
na upravni enoti.
Pozdravljeni in dobrodošli v naših 
novih prostorih.

ZLATA F? =STVn

Nakit po naročilu
Poročni prstani 

Zlati in srebrni nakit 
Popravila

PETER PRINCES S.p.

Gradiška c. 10 5271 VIPAVA 
'el.: 05/36 44 392 
fax: 05/36 44 393 
9sm: 041/392 938

FOTO FANTAST
FOTOGRAFSKI STUDIO
—> razvijanje filmov in

izdelava fotografij v 1 ur: 
m> razvijanje diapozitivov 
**> črnobolo fotografije 
a> digitalna obdelava fotografij'

=> skeniranj e fotografij in diapozitivov 
=> preslikava'Ift\re tuši ran jo starih fotografij

TRGOVINA
-UGODEN NAKUP IN VELIKA IZBIRA

BLISKALIC 
munoajam

FILMOV 
ALBUMOV

T^okvzrjev mm
rBAXEfajSKm VLOŽKOV

smnvov msftav 
osme FmxmF$m emsm

«•- p rpigjes«!

VIDEO STORITVE
=:> snemanje porok in drvgih 

svečanih priložnosti 
m> presnemavanje in montaža 

video kaset

FOTOGRAFIRANJE
—> expres fotografiranje 

za osebne dokumenta 
—> fotografiranje porok 
s> fotografiranje birm 

in obhajil
m> fotografiranje krstov 
m> fotografiranje

maturantskih plesov

AJDOVŠČINA Tovarniška 2B
fotofantasy.ajdovscina@siol.net

tel.: 05/ 366 33 56 PilfkfMJMiMMMŠM
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Klepet pod latnikom

Rudi Rustja
Rojen je bil 8. oktobra 1924 v Malih Žabljah, kot najstarejši od petih 
otrok. Oče je bil zidar, mati tkalka v Tekstilni tovarni v Ajdovščini. S 
starimi starši vred je cela družina štela kar 9 članov, tako da je bilo 
doma vedno živahno in poučno. Končal je italijansko osemletko v 
Vipavskem Križu, star 14 let pa je že šel za pekovskega vajenca v Trst. 
Vmešala seje vojna! Živi v M. Žabljah z ženo Slavko, imata sina Bojana 
in hčerko Vlasto.

Rudi, kako seje živelo pred, med in močni in sposobni za delo je šlo, ko 
po vojni v vašem rojstnem kraju? so ostareli se ni nihče zmenil zanje. 
Osnovni vtis je bila revščina in Beračenje in usmiljenje sredine, kjer
borba za vsakdanji kruh. Zdaj vem, so živeli, je bilo edino kar jim je
da smo poznali tri socialne skupine: ostalo. Dostikrat so jim priskočili na
premožne kmete, bajtarje in dninarje. pomoč patri iz kriškega samostana.
Prvim je šlo dobro, bajtarji so se Tam so dobili vsaj en topel obrok na
preživljali z majhnim koščkom dan. Kar hudo je bilo.
zemlje, eno kravo in enim prašičem, Mladi so poprijeli za vsako delo.
za meso in zabelo. Uporabo vprežne Imeli so tudi svoje poklice: zidarji,
živine so odslužili z delom, dosti se kovači, krojači, čevljarji, strugarji...,
je kupčevalo in prekupčevalo. Žganje, pa je bilo dela doma bolj malo, iskali
jajca, maslo, kokoši, zelenjavo in tako so ga drugod. Odhajali so dnevno v
so dnevno prodajali v gostilne po Trst, Gorico, Tržič. Dekleta so služila
dolini, največ poti pa je vodilo v Trst, v Trstu pri gospodi, želela so priti do
Gorico, tudi dlje so se odpravili »po svoje bale. Fantje so bili odlični kosci,
poslih«. Žganjekuha je bila pod Italijo dosti so kosili na Pivškem: peš na
prepovedana. Pa so ga ob slabem Pivko in med kosce. Zveni neverjetno,
vremenu in ponoči kuhali ob potokih a ne? Po vojni je šlo malo na bolje, dela
v borštih in v mejah, kamor karabinjer je bilo več. Razvijala seje industrija v
in financar nista mogla. Morali so se Ajdovščini, lažje je bilo priti do redne
nekako znajti in »štukati« dan z zaposlitve. Pa tudi žganjekuha ni bila
dnevom. več prepovedana (smeh).
Najtežje je bilo dninarjem. Bili so Kaj pa vi, kako se je »zastavilo« 
brez zemlje, le z borno streho nad vaše življenje? 
glavo. Preživljali so se z delom pri Rečem lahko, da sem zelo trmast 
premožnejših, plačilo je bil dnevni človek. Kar si obljubim, to tudi 
obrok hrane. Dokler so bili mladi.

Moja njivca
Včasih se zdi, da kar predolgo čakamo na poletne dni, ampak resnica je, 
da so končno tu. Uradno bo poletje prišlo šele konec junija, a kdo bi štel 
dneve do takrat, ko pa je že zdaj prav poletno toplo. Vrtne gredice, balkoni, 
terase in okenske police postajajo pisani, s cvetjem nas razveseljujejo 
številne okrasne grmovnice, čebulnice in vrtnice ter seveda nežno cvetoči 
travniki.
Polži v vrtu ...
... imajo radi vlago, zato jih najdemo 
predvsem ob živih mejah in v bližini 
opuščenih zaraščenih zemljišč, 
prikažejo pa se tudi po dežju.
Ko na poškodovanih rastlinah in po 
površini tal opazimo sledi srebrnkaste 
sluzi vemo, da imamo opravka s polži. 
Ti nadležni škodljivci imajo najraje 
mlade rastline, katerim s strgačo 
ostrgajo mehke dele, tako da se na 
listih pojavijo luknje, stebla rastlin pa 
so olupljena.
No, polžev se lahko znebimo na 
več različnih načinov. To lahko, na 
primer, storimo tako, da jih enostavno 
»nabiramo« .... to pomeni, da na 
potke med gredicami zložimo deske.

Polži se čez dan skrijejo spodaj, tako 
da jih lahko enostavno poberemo in 
odstranimo.
Nekatere rastline privlačijo polže: 
žametnica, hren in blazinaste trajnice. 
Med temi rastlinami jih lahko vedno 
najdemo, naberemo in odstranimo.
Na najbolj ogrožene gredice pa lahko 
nastavimo rezine surovega krompirja. 
Ponoči se polži zberejo okoli teh rezin, 
ker jih radi jedo. Rezine surovega 
krompirja privlačijo tudi strune. Tako 
hkrati s polži nabiramo tudi škodljive 
strune in jih odstranimo z vrta.
Med ali ob gredice lahko nasujemo tudi 
snovi, katere onemogočajo premikanje 
polžev. Kamena moka, apnena moka ali 
žaganje na primer, povzročajo, da polži

naredim. Šel sem v Trst učiti se za 
peka. Rečem lahko, da sem bil dober 
učenec, celo na tekmovanje pekov
- vajencev v Milano sem prišel. Še 
sedaj se spomnim, da sem iz dveh kg 
moke, treh dkg soli in treh g kvasa 
pekel svoj vzorec. Videl sem to veliko 
mesto, na poti domov pa še Benetke 
in San Marka. Nepozabno. 1943 sem 
šel v partizane, v pravo borbo. Po 
vojni sem postal graničar KNOJ-a, 
najprej na meji z Italijo, ker pa sem 
imel sorodnike »na oni strani«, so 
me premostili na avstrijsko mejo, 
na Koroško. Celo prvo gimnazijo 
sem opravil na Ravnah. Najprej peš 
s karavle do železnice, nato pa 36 
kilometrov z vlakom. Enkrat mi je 
sotovariš posodil mulo, vrgla me je 
s sedla, ni me poznala. Celo pot do 
železnice sem jo lovil, ko sem prišel do 
nje, mi je vsakič utekla za nekaj deset 
metrov. Pretekel, ne prejahal sem vso 
pot (smeh). Za tri leta sem podpisal 
»za poklicnega vojaka«. 1948 sem 
se zaposlil na DAPS-u v Ajdovščini. 
Začetki prevozniškega in avtobusnega 
podjetja so bili to. 1949 sem odšel v 
mladinsko brigado na Posavski breg, 
bolj kot politični delavec. Hoteli pa 
so, da prevzamem celoten sistem 
pekarn, gradilo seje avtocesto Zagreb
- Beograd, jaz pa sem želel domov. 
Novo zaposlitev sem dobil v Novi 
Gorici, na okraju. Nehvaležno delo z 
odkupi in izterjavami. Spomnim se 
Orehovice pri Podnanosu. En kmet 
bi moral oddati 300 kg krompirja. Šli 
smo na pregled, pokazal je krompir, 
da ga je kakih 180 kg, je rekel. Pa 
sem znal dobro računati. Kar ga je 
več, bo naše, sem dodal. Smo stehtali 
in ostalo odpeljali - dosti več, kot 
je bila njegova obveza. Ko sem že 
bil gasilec, sem prišel ponovno k tej 
družini. »Ta stari« me je opazoval in 
pravi: Ti si mi vzel krompir. Sin, tudi 
gasilec, me je branil, da ni mogoče. 
Oče me je povabil v klet, na vino. 
Ta brentač vina je tvoj, je rekel, si 
mi vzel krompir ali ne? Sem!, sem 
rekel. Vidiš, da sem se te zapomnil, 
me je lopnil po hrbtu, tudi jaz znam 
opazovati, brentač vina je tvoj, je 
dodal med smehom.
Od leta 1952 do upokojitve sem 
delal med gasilci, do 1975. Dosti 
sem delal v krajevni samoupravi: bil 
sem krajevni odbornik za kulturo 
in prosveto (1949 - 1953), do 1963 
predsednik krajevnega odbora in 
odbornik občinskega odbora. Pa tudi 
ustanovitelj poravnalnega sveta, da 
bi ljudje čim manj hodili po sodiščih. 
Spomnim se enega primera iz Velikih 
Žabelj. Spor zaradi otrok je bil. V 
Križu smo ga pa ga je eden od sprtih, 
potem, na poti domov še enkrat, na 
ta velikem mostu je »nasprotnega 
mulca« scukal za lase in ušesa. Kaj 
je zdaj to, smo rekli, a se nismo 
poravnali. Že, že, je rekel, tam gor

smo se, zdaj smo se pa še tukaj!. Bil 
sem tudi tajnik občinskega odbora 
Rdečega križa. Recimo, naredili 
smo vodovod v Jouhouno na Cesti. 
Ne boste verjeli, denar je priskrbel 
Rdeči križ.
Stalno sem hodil v neke šole, na koncu 
pa postal poveljnik gasilstva za celo 
Primorsko (do leta 1980), delal sem v 
Kopru, tu pa tam prišel tudi domov. 
Kako ste doživeli osamosvojitev 
Slovenije in prehod na nov sistem, 
tudi svet se hitro spreminja? 
Osamosvojitev smo vsi navdušeno 
sprejeli, več težav pa prinaša 
takoimenovani sistem. Ljudje so se 
razdvojili. Če mi rečejo gospod, se 
mi zdi, da me »zajebavajo«. Gospod 
me je vedno tepel, strici in tete, kar 
smo bili prej, me niso nikoli. Več je 
jare gospode. Naša vas postaja pusta, 
nimamo več niti trgovine, vas se 
stara, vse manj se družimo, pa taki 
gospodje! Včasih mislim, da se svet 
spreminja na slabše.
Vedno ste brskali po preteklosti in 
zgodovini. Poznate skoraj celo bivšo 
KS Vipavski Križ?
Nikoli nisem študiral zgodovine, 
vendar sem imel v rokah toliko 
zaprašenih knjig in zgodovinskih 
virov, kot malokdo. Tudi tak, 
ki se poklicno ukvarja z vedo o 
preteklostih. Živel sem pač v takšnih 
časih, ko se o študiju ni razmišljalo, 
saj ni bilo denarja niti za vsak dan, 
kaj šele za knjige, šolnine in vse kar 
spada zraven. Tudi okoliščine so me 
prisilile, da sem se moral znajti, kakor 
sem vedel in znal. Vedno me je gnala 
misel, da tega ali onega ne smemo 
pozabiti. Samo je peljalo naprej, daje 
zdaj tu kar je. Začel sem zase, zraslo 
pa je tudi za druge in to mi je všeč. 
Počasi pa končujem svoje delo.
Kako je nastala vaša prva knjiga in 
koliko se jih je doslej nabralo? 
Glavni povod so bili otroci, spraševali 
so kdo je bil to, kdo je bil tu doma, pa 
sem se začel spominjati, kar je bilo 
zamegljeno, je bilo nekje zapisano, 
začel sem iskati in brskati. Tako se 
začne. Prva je bila Moj kraj v sliki in 
besedi (1987). Sam pri sebi menim, da 
je to pravzaprav nadaljevanje knjige 
nadučitelja Petra Medveščka iz Križa, 
leta 1904 je nastal Opis Svetega 
Križa, zelo lep opis tega našega 
starega mesta in okoliških naselij. 
Pisal sem naprej. Tako je 1988 nastalo 
delo Pomniki in NOB, zajel sem vse 
spomenike v KS Vip. Križ, naredil pa 
sem le 7 izvodov. Pa Vipavska dolina, 
Rodovi, Kronika, zbornik Čuvarji 
ognja in Korenine. Sedaj sem končal 
vpogled v preteklost še zadnje vasi 
izpod kriških zvonikov - Ceste. Izšla 
bo ob njihovem krajevnem prazniku 
2. juniju: Naselje Cejsta - Cesta.
Kje vse ste stikali za podatki in 
viri?
Kjerkoli sem pri svojem delu potrkal

na vrata, sem bil dobrodošel, to 
moram reči. Posebej naj omenim 
kriško župnišče in patra Klemna, 
samostan in patra Kralja, Goriški 
muzej. Pokrajinski arhiv, knjižnici 
v Novi Gorici in Ajdovščini, Zavod 
za spomeniško varstvo. V veliko 
pomoč so mi bile starejše domačinke 
in domačini, ki so pomagali s svojimi 
spomini k popestritvi vsebin. Dosti 
križev je povzročil požar v kriškem 
župnišču leta 1787. Preživela je le 
»mrliška« knjiga. Iz datumov smrti in 
let posameznika, ki so jih zapisovali, 
je bilo potrebno izračunati rojstni 
datum, takole za nazaj. Ja, ure in 
ure sem presedel po knjižnicah, 
med starimi časopisi. Po strokovni 
in jezikovni plati pa gre zahvala 
umrlemu Mirku Cenčiču, Arturju 
Lipovžu, prof. Ivanu Mermolji, pa še 
komu verjetno.
Ste imeli kdaj težave pri virih 
ali pri posameznikih, ki ste jih 
»obdelovali«, tipati po preteklosti 
človeka je kar delikatno?
Nikoli! Z vsemi osnutki sem šel 
do družin in uskladil morebitne 
nejasnosti, tako da ni bilo posebnih 
problemov. Nisem pa obdeloval 
mladih, najmlajših, morebiti se 
bo tega lotil kdo drug. Mogoče ti. 
Nadaljevanje mora biti. Knjiga o 
Cestnarjih je zadnja.
Ste prepričani?
No, še ena želja ostane. Mislimo, 
da smo majhni, imamo pa zelo 
pomembne in kar slavne ljudi: Franc 
Domenik Kalin, historiograf in risar 
iz Vipavskega Križa; Jušt Belja 
- pogozdoval je dalmatinske otoke 
(njegov je zeleni biser Raba). 1923, 
ob smrti je na Rabu dobil spominsko 
ploščo, 1973 še doprsni bronast kip, 
v trajen spomin na življenjsko delo; 
Jušto Ušaj, vinogradnik, sadjar in 
čebelar s svojimi knjigami; Stanko 
Stanič, duhovnik in pisatelj... Če bom 
zmogel, bom naredil eno obeležje za 
vse. So sicer iz različnih vasi, ampak, 
da bodo vsi vedeli, da nismo le 
»butlji«, da tudi naši nekaj znajo.
Vic, radi se smejete, Rudi...
To je po starem očetu. Bil je kadilec, 
ljubitelj dobrega vina in velik šaljivec. 
Njegova špasna doživetja bom mogoče 
tudi še zbral. Ajaj, spet obljubljam. 
»Vsako nedeljo je šel Frjan Peganov, 
s šopkom rož na Brje. Mama mu je 
rekla, kaj delaš s tem cvetjem, kam 
nosiš. Nosim v kapelico, Materi 
Božji.
Čez pet let je v čakalnici zdravstvenega 
doma v Ajdovščini mama srečala 
možaka z Brij. Ta zve, daje iz Malih 
Žabelj in pravi: En Frjan iz Malih 
Žabelj je nosil naši mami vsako 
nedeljo rože za lonček vina. To, vidiš, 
je bila ta Mati Božja. (smeh)«.

Pod Latnikom klepetal Ivan 
Mermolja

izločajo veliko sline in s tem slabijo. 
Nasujemo jih v širini za debelino roke 
okoli ogroženih gredic. Vendar moramo 
to početi po vsakem dežju.
Med gredice nasujemo dele rastlin, ki s 
svojimi vonjavami polže odvračajo. To 
so deli praproti, bezga, preslice, rmana 
in iglice kleka.
Polže pa lahko odganjamo tudi s 
pivom. V zemljo zakopljemo plastično 
posodico ali lonček tako, da je 
vrh zravnan z zemljo in potem jih 
napolnimo s pivom. Pivo polže privlači, 
tako da se v njem utopijo. Ne sme se 
razredčiti, zato zakopane posodice in 
kozarčke vedno znova polnimo, lahko 
pa nad njimi naredimo improvizirano 
strehico.
Naš največji prijatelj in njihov največji 
naravni sovražnik pa je sigurno ježek. 
Ta namreč ne uživa sarpp ličinke žuželk 
ampak temeljito pospravi tudi polže.
Bio kotiček
Se vedno sadimo okrasne čebulnice 
za poletno in jesensko cvetenje: lilije,

dalije, gladiole, kane... Odcvetelim 
spomladi cvetočim čebulnicam 
odrežemo cvetna stebla, listje pa 
pustimo, da oveni na rastlini, saj si 
bo na ta način čebulnica naredila 
zalogo hrane za prihodnje cvetenje. 
V vrtu si omislimo zeliščni vrtiček, 
kamor posejemo baziliko, boreč, 
majaron, žajbelj, šetraj... ali pa si kupimo 
sadike, da bomo v okusu domačih 
zelišč in dišavnic lahko uživali čim 
bolj zgodaj. Od zelišč v začetku meseca 
sejemo še timijan, ki v vrtu odganja tudi 
uši in polže. V kuhinji ga v zmernih 
količinah dodajamo krompirjevim

bolj čist pridelek kumar bomo dosegli, 
če bomo tla prekrili s črno folijo in 
postavili mrežno oporo. V tem primeru 
kumare ne potrebujejo veliko prostora, 
hitro rastejo in ob pravilni negi obilno 
obrodijo. Vzpenjavim kumaram pa 
dobro dene tudi, če se lahko vzpenjajo 
po sladki koruzi ali visokem fižolu. 
Na češnje obesimo rumene lepljive 
plošče, saj bomo s tem zmanjšali napad 
češnjeve muhe. Poruvan plevel pustimo 
v vrstah. Tla zastiramo s pokošeno 
travo, da ostanejo vlažna in hladna. Po 
potrebi zalivamo. Paradižnik privežemo 
ob oporo in mu sproti odstranjujemo

jedem, enolončnicam in solati. zalistnike. 
Manj plevela, bolj zdrave rastline in Jana Štefančič

Eleklrokomunikacije Marc
MONTAŽA IN SERVIS ELEKTRIČNIH IN KOMUNIKACIJSKIH APARATOV IN NAPELJAV

Marc Bojan s.P

Šibeniška 11, 5270 Ajdovščina, telefon: 05/36-80-320, gsm: 041/671-171
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Spoštovani!
Ste se kdaj vprašali, kje končajo vse tiste 
stvari, ki jih ne potrebujemo več in vse 
tisto, kar predstavlja embalažo, najsi bo 
papirnata, kartonska, steklena ali pa iz 
umetnih snovi?
Za večino je zadeva rešena, ko jih 
odvržejo v »kanto za smeti«. Čim dlje 
od nas so smeti odpeljane, tem bolj smo 
zadovoljni.
Še nedavno se je večina odpadkov 
odložila na deponijo. S takšnim načinom 
odlaganja bi se deponija v zelo kratkem 
času napolnila, surovine, primerne za 
nadaljnjo predelavo, pa bi nekoristno 
obležale na kupu. Vedno večje količine 
odpadkov in pomanjkanje deponijskega 
prostora nas je prisililo, da pričnemo z 
odpadki ravnati gospodarno.
Poleg delnega prebiranja odpadkov na

deponiji (izločanje kovin, lesa, čistih 
frakcij kartona in papirja...) smo z 
ločenim zbiranjem odpadkov pričeli tudi 
na samem izvoru, pri gospodinjstvih. 
Verjetno ste že opazili, da smo v 
večini krajevnih skupnostih namestili 
zabojnike za ločeno zbiranje odpadkov. Z 
zadovoljstvom ugotavljamo, da so občani 
zabojnike sprejeli in mnogi so že pričeli z 
ločenim zbiranjem.
Ločeno zbrane frakcije bodo tako postale 
sekundarne surovine, ki jih je moč 
ponovno vključiti v proizvodni proces. 
S tem bomo obvarovali rastlinsko maso 
(gozdovi), ki so pljuča našega okolja, s 
predelavo recikliranih plastičnih mas 
prihranimo tudi del energije in surove 
nafte, z zelenim odrezom z vrtov lahko 
doma sami pridelamo kompost, ki služi kot

gnojilo za vrtne rastline. Z zbiranjem še 
uporabnih kovin pa posredno pomagamo 
prihraniti veliko energije, ki se porabi za 
predelavo rude v kovine. Enako velja tudi 
za proizvodnjo stekla.
Iz zgoraj naštetega je očitno, da s tem, ko 
v gospodinjstvih zbiramo in oddajamo 
ločeno prej omenjene materiale, ravnamo 
ekološko. Ekološko obnašanje pomeni 
skrb za to, da bodo naši potomci lahko 
živeli v enakih oz. podobnih pogojih, 
kot živimo sami. Zavedati se moramo, 
da smo dobili naravo le v najem od naših 
prednikov in jo moramo potomcem 
prepustiti kolikor se da neokrnjeno. To 
dosežemo tudi z ločenim zbiranjem 
odpadkov. Več kot bomo zbrali vračljivih 
snovi, manj ostanka odpadkov se bo 
nabralo na deponijah, ki bodo tako manj 
obremenjevale okolje.
Zaradi ločenega zbiranja, ki ga predpisuje 
naša zakonodaja in tudi evropske direktive 
o varovanju okolja, moramo že sami v 
gospodinjstvu sortirati odpadke. Tovrstno 
zbiranje zaradi večjega števila posod, 
večjega števila prevozov in več zaposlenih, 
povzroča višjo ceno te dejavnosti, ki pa je 
še vedno precej manjša, nižja od cen v 
sosednjih občinah in od škode, ki bi jo 
povzročili z uničenjem narave.
Tudi skorajšnje zaprtje naše deponije, čez 
približno osem let, nas mora spodbuditi 
k ekološko naravnanemu ravnanju z 
odpadki, da bi lahko čim dlje in čim 
ceneje odlagali naše smeti nanjo. 
Deponijo prekrivamo z več kot meter 
debelo plastjo zemlje, tako, da bo tu s 
posajeno travo in posaditvijo grmičevja 
ter dreves nastal lep rezervat za ptice in

V Komunalno stanovanjski družbi 
uvajamo sistem ločenega zbiranja 
odpadkov, ki bistveno prispeva k 
čistejšemu okolju. Da bo tak sistem 
lahko resnično zaživel, potrebujemo 
tudi sodelovanje vas, občanov. Vsako 
gospodinjstvo bo z ločevanjem stekla, 
papirja in plastike ter z njihovim 
odlaganjem v zbiralnicah, bistveno 
prispevalo k zmanjšanju količine 
odloženih odpadkov na deponiji. Sistem 
pa bo učinkovito deloval le, če bomo 
poskrbeli za čim več ločeno zbranih 
materialov, in njihovo čim večjo čistost, 
kar zagotavlja večje možnosti njihove 
nadaljnje predelave (recikliranja). Za 
vas smo pripravili eko vrstice, s katerimi 
vam želimo predstaviti naše aktivnosti na 
tem področju, vas informirati o različnih 
akcijah in nenazadnje dati napotke kam 
in kako z vsakdanjimi odpadki.

Komunalno stanovanjska družba

Zasajena drevesa in posejana trava bosta urejeni nasip deponije kmalu odeli v zeleno
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druge živali. Te aktivnosti so že znak 
začetka zapiranja deponije.
Na pobudo ministrstva za okolje in 
prostor že nekaj časa potekajo aktivnosti 
za ureditev regionalnega centra obdelave 
in odlaganja odpadkov za severno 
Primorsko, v katerih sodelujejo tudi 
naši strokovnjaki. Na približno enaki 
oddaljenosti pa se pripravlja projekt 
notranjske deponije v Postojni.
V doglednem času bomo morali naše 
odpadke odvažati bolj daleč, ali v Staro 
Goro ali v Pivško dolino. Zaradi večje 
oddaljenosti in ekonomičnosti bomo te 
odpadke balirali in jih tako naenkrat 
odpeljali vsaj trikrat več. To bo seveda 
povzročilo višje stroške in posledično 
višje cene odvoza odpadkov. Tudi zaradi 
tega se moramo že sedaj navaditi, da 
bomo čim več odpadkov ločeno zbrali 
že v gospodinjstvih.Tako bomo koristili 
naravi pa tudi sebi.

Miroslav Geržina
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i ' /Koder zabojnik za papir 

15et zabojnik za stekto

efHl T^umen zabojnik za odpadno anbatažo iz ptastike.

Zbiralnica na Slomškovi ulici v Ajdovščini je že urejena. V okolici smo zasadili 
okrasno rastlinje, jeseni pa bomo posadili še plezalke, ki bodo prekrile mrežo, s

katero je zbiralnica ograjena.

^Čačashc in delno opremljene zbiralnice so postavljene že v večini 
krajevnih skupnostih v obeh občinah. T? ostalih K.S bodo zabojniki za 
ločeno zbiranje postavljeni takoj ko bomo s KS uspeli določiti ustrezno 
lokacijo.

Gradnja zbiralnice v Črničah. Krajani so pokazali velik interes, da se uredi zbirno 
mesto odpadkov, kar bo prijetna sprememba glede na stanje v preteklosti. Zbirno 
mesto bo namreč urejeno tako, da bo čim bolj skladno z okoljem. Na Komunalno 
stanovanjsko družbo sicer prihajajo pobude za ureditev zbiralnice tudi iz drugih 
krajevnih skupnosti. Prav svet posamezne krajevne skupnosti pomaga določiti 
ustrezno lokacijo za zbiralnico.

4.''/-j Učko solin, Icot ntnZin žičljen/ mn, šolich V Pokrccčljteh in Vipavi

sajenjem lipe
Osnovna šola Dobravlje ponuja svojim 
učencem in učenkam udejstvovanje na 
najrazličnejših področjih, tako da lahko vsak 
najde tisto dejavnost, ki ga resnično zanima. 
Med njimi je tudi mednarodni projekt eko 
šola, h kateremu so se priključili lansko 
šolsko leto in so bili za uspešno opravljene 
naloge nagrajeni z eko zastavo. Z vzgojnim 
delom na področju varovanja okolja so na 
dobraveljski šoli nadaljevali tudi letos. Na 
matični pa tudi na podružničnih šolah so 
organizirali eko krožke, delo vseh pa je 
koordinirala Vera Volk.

Med pomembnejše naloge, ki so jih izpeljali 
v okviru projekta eko šole, sodi zelo uspešna 
akcija zbiranja odpadnega papirja, izpeljana 
v sodelovanju s Komunalnim podjetjem iz 
Ajdovščine. V zameno za zbran papir jim je 
podjetje poklonilo sadike okrasnih grmičkov, 
s katerimi so zasadili brežino ob telovadnici, 
ter sadike lip, ki so jih posadili za šolsko 
stavbo.
V mesecu marcu so dobraveljski učenci 
sodelovali v čistilni akciji, ki sta jo 
organizirala Razvojna agencija ROD in 
Krajevna skupnost Črniče. Očistili so del 
pešpoti ob strugi potoka Ravenščka od 
Črnič do Svetega Pavla, kjer naj bi v bližnji 
prihodnosti nastala rekreacijska, sprehajalna 
in učna poti. V začetku maja so morali otroci 
v šolo tudi v soboto. V Dobravljah so to 
izkoristili za ekološko osveščanje otrok, saj so 
njihovi učenci pod budnim očesom mentorjev 
v okolici šole posadili sadike grmovnic in 
okrasnih dreves. Pobelili so še avtobusno 
čakalnico v kraju in očistili postajališče.
V začetku leta so izvedli šolsko tekmovanje 
eko kviza na temo Raziskovanje okolja Evrope 
- tematski sklop »gozdovi«. Najuspešnejši je 
bil učenec sedmega razreda Klemen Lozar, ki 
seje aprila udeležil državnega tekmovanja na 
OS Puconci pri Murski Soboti in dosegel lepo 
uvrstitev, po številu doseženih točk je bil peti. 
Pod mentorstvom učitelja Stanka Čuferja je 
nastala obsežna raziskovalna naloga na temo 
ENERGIJA VETRA, sodelovali pa so tudi na 
likovnem natečaju Pomurskega ekološkega 
centra za oblikovanje koledarja in novoletnih 
voščilnic za prihajajoče leto.

Tudi na podružnični šoli na Brjah je bil zabojnik s starim papirjem kmalu poln

Novembra lani je Osnovna šola Draga Bajca 
v Vipavi vstopila v mfcdnarodni projekt eko 
šol. Pod vodstvom mentorice Mojce Habič so 
učenci in učenke začeli spoznavati ekologijo 
in z njo povezane teme. Opravili so pot vseh 
sedmih korakov, ki sojo na prvi dan pomladi 
zaključili s svečanim podpisom eko listine.
V enem izmed prvih korakov so morali 
analizirati stanje okolja na območju delovanja 
eko šole. Ugotovili so, da je v Vipavi več 
ekoloških otokov, kjer je mogoče ločeno 
zbirati papir, plastiko in steklo, zaradi česar 
so se odločili, da bodo v okviru letošnjega eko 
krožka več pozornosti posvetili odpadkom in 
energiji. Tako so sami izdelali in v razrede 
postavili eko koše za papir, ki jih pridno 
polnijo, čeprav s papirjem varčujejo po načelu 
‘enkrat kupi - večkrat uporabi’. V maju pa 
so vipavski učenci in učenke izvedli že 
drugo letošnjo šolsko akcijo zbiranja starega 
papirja.

Na svetovni dan Zemlje so na OŠ Draga 
Bajca začeli v posebne zbiralnike, ki jim jih 
je priskrbela Komunalno stanovanjska družba 
iz Ajdovščine, zbirati izrabljene baterije. Koši 
so bili kmalu polni, vipavski osnovnošolci 
pa so se tako poučili o škodljivosti tovrstnih 
odpadkov, ki so končali pri pooblaščencu 
za uničevanje nevarnih odpadkov. Skupaj 
s Komunalnim podjetjem in Krajevno 
skupnostjo Vipava so z drevesi in s cvetlicami 
polepšali tudi okolico šole. Sodelovali so še 
z eko šolama iz Dobravelj in Nove Gorice, 
vipavski šolski prvak eko kviza, Ivo Koren 
iz 8.c, pa se je v aprilu udeležil državnega 
tekmovanja v Murski Soboti in bil četrti po 
številu doseženih točk.

Izpraznjene baterije sodijo med nevarne 
odpadke. Tega se odslej zavedajo tudi 

vipavski osnovnošolci.



JLvce.no zpirt^nje ocfafrcfltvV /ločujmo odpadke !
- oZmanjšali bomo kotičine odloženih odpadkov
- ‘Tš.az.btemenLll bomo našo deponijo odpadkov
- "/^liepevali bomo k manjši obremenjenosti okolja

Kaj pomeni točeno zbiianje odpadkov? ~ ŠLmanjšali bomo izkorščanje naravnih virov surovin

/ločeno ubiranje odpadkov pomeni, da ločujemo različne vrste odpadkov, kot so papir, steklo in plastika, ter jih odlagamo v zabojnike v zbiralnicah - ekoloških otokih.

O o o o

/Hodta 
kaj odlagamo:
časopise, revije, zvezke, knjige, letake.

V modri zabojnik ne spada:
zamaščen papir, uporabljene papirnate 
serviete in brisače, tetrapak embalaža.

TŠeta
kaj odlagamo:
steklenice, kozarce, steklene posode, 
steklene vaze, razno drugo steklo.

V beli zabojnik ne spada:
porcelan, žarnice, ogledala, neonske luči, 
keramični izdelki, okensko steklo.

“Kumena 
kaj odlagamo:
plastenke pijač, plastične kozarce, plastično 
embalažo čistil, plastenke šamponov, 
mehčalcev.

Embalažo je potrebno splakniti in stisniti na 
najmanjši možni volumen.

-----
Ja, z ženo sva ločevanje ' 

vzela precej resno in časa ti tudi

og
papir daš v eno škatlo, \ 

f plastiko v drugo, pa steklo.

Odpadke, kijih odlagamo dnevno v naše zabojnike, imenujemo OSTANKI KOMUNALNIH ODPADKOV. S takim napisom bomo kmalu označili skupne zabojnike.
V te zabojnike odlagamo: komunalne odpadke, iz katerih so izločene frakcije, ki se zbirajo ločeno. Odpadke odložimo v zavezani vrečki, tako, da zavzamejo najmanjši možni 
volumen, pokrov zabojnika pa zapremo.
Odpadke, ki se občasno pojavijo v večji količini ali jih iz drugih razlogov ni mogoče odložiti v tipizirane posode, je dovoljeno ob zabojniku odložiti v zvezani, posebej označeni 
vrečki za odpadke. Vrečke so v prodaji na blagajni KSD d.o.o. Ajdovščina.
V zabojnike za ostanke komunalnih odpadkov ne smemo odložiti, zliti ali postaviti: nevarnih odpadkov, odpadkov, ki se zbirajo ločeno (steklo, plastika, papir), odpadnega 
gradbenega materiala, kamenja, zemlje, vejevja, mrhovine, toplih ogorkov in toplega pepela, kosovnih odpadkov, odpadkov v tekočem stanju, gošč in usedlin ne glede na vrsto 
odpadka.

%vsvVni v4ptv((k.i
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So odpadki, ki zaradi svoje velikosti, oblike ali teže 
niso primerni za odlaganje v zabojnikih, posodah 
ali vrečkah za odpadke. Odlagamo jih v 7m3 
odprte kontejnerje v času akcije odvoza kosovnih 
odpadkov.

Plan odvoza za naslednje štiri mesece:

JUNIJ: PLANINA - TEVČE
USTJE - DOLENJE 
LOKAVEC 
BRJE 
ERZELJ

V kontejnerje se odlaga: neuporabno belo tehniko JULIJ:
(pralni stroj, pomivalni stroj, štedilnik, pečico, 
bojler...), hladilne naprave (hladilnik, zamrzovalno 
skrinjo...), pohištvo, vzmetnice, kovinske odpadke
ipd...

AVGUST:
V kontejnerje ni dovoljeno odlagati: vrtnih 
odpadkov, gradbenega materiala, avtomobilov oz.
delov avtomobilskih školjk, odpadkov, ki sodijo v SEPTEMBER:
reden odvoz in odpadkov, ki nastanejo pri opravljanju
dejavnosti.

VRHPOLJE - DUPLJE 
BUDANJE 
DOLGA POLJANA 
ŽAPUŽE

STOMAŽ
GRADIŠČE PRI VIPAVI

VELIKE ŽABLJE 
VIPAVSKI KRIŽ - 
MALE ŽABLJE - 
PLAČE

AKCIJE ČIŠČENJA OKOLJA SO V 
SPOMLADANSKEM ČASU ORGANIZIRALI:

RIBIŠKA DRUŽINA-čiščenje obrežja reke Vipave

KS LOZICE - čiščenje okolice vasi

KS ČRNIČE RAVNE čiščenje turistično- 
rekreacijske poti po grapi

MLADINSKI SVET AJDOVŠČINA čiščenje na 
območju obvoznice

KS CESTA ~ čiščenje potoka Vrnivec

DRUŠTVO GORA - očiščevalna akcija na Gori.

Na dogovorjene lokacije smo dostavili kontejnerje 
za kosovne odpadke. Stroške odvozov sta krili 
občini Ajdovščina in Vipava.

Za odvoz vašega odsluženega avtomobila 
pokličite podjetje DINOS d.o.o. iz Sežane 
~ tel: 05/730-45-36, ali gsm 041/645-843.

Kraj evne skupnosti, društva in posameznike, 
vabimo, da organizirajo in izvedejo 
očiščevalne akcije v svojem okolju.

Pohvale pobudnikom in vsem 
udeležencem očiščevalnih akcij za njihov 
prispevek pri varovanju našega okolja!
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Vozilo z zbiralnim kontejnerjem bo pobiralo nevarne odpadke na naslednjih lokacijah:
DAN Datum Kraj Lokacija Ura od: Ura do: Čas (h)
PETEK 6.6.2003 PODNANOS na parkirišču pred marketom 15:00 16:00 1:00

VIPAVA na Glavnem trgu 16:30 18:30 2:00
VRHPOLJE pri cerkvi 19:00 20:00 1:00

SOBOTA 7.6.2003 ČRNIČE pri zbiralnici pri marketu 8:00 8:30 0:30
SELO pri zbiralnici pri šoli 9:00 9:30 0:30
POTOČE nasproti gostilne 10:00 10:30 0:30
BRJE zas. Martini - pri spomeniku 11:00 11:30 0:30
DOBRAVLJE pri zbiralnici pri želez, postaji 12:00 12:30 0:30
VELIKE ŽABLJE pri zbiralnici pri dvorani 13:00 13:30 0:30
AJDOVŠČINA na Lavričevem trgu 14:00 16:00 2:00
AJDOVŠČINA pri zbiralnici v Slomškovi ulici 16:30 18:30 2:00
LOKAVEC na križišču pri marketu 19:00 20:00 1:00

PONEDELJEK 9.6.2003 CESTA na železniški rampi 15:00 16:00 1:00
DOLENJE pri avtob. postajališču 16:30 17:00 0:30
BUDANJE pri zadružnem domu 17:30 18:30 1:00
COL pri zbiralnici na stari cesti 19:00 20:00 1:00

NEVARNE ODPADKE PRINESITE NA LOKACIJO, KI VAM JE NAJBLIŽJA.

W farni (7, Z

Nevami odpadki so tisti odpadki, ki 
vsebujejo večje koncentracije okolju 
nevarnih snovi in jih zato ni mogoče 
odlagati skupaj s komunalnimi oz. 
gospodinjskimi odpadki.

TCfakc rfaVnfapnp z neVfarnimi 
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• nevarni odpadki naj bodo v embalaži ki 
omogoča varen prenos do kraja zbiranja

V AKCIJI ZBIRAMO NASLEDNJE NEVARNE ODPADKE IZ GOSPODINJSTVA:

• BARVE, LAKE, TOPILA, SMOLE, KITE,
• ODPADNA MAZALNA OLJA,
• ODPADNA JEDILNA OLJA,
• KEMIKALIJE,
• ČISTILNA, KOZMETIČNA IN PRALNA SREDSTVA,
• FARMACEVTSKE IZDELKE IN FITOFARMACEVTSKE IZDELKE (ZDRAVILA),
• AKUMULATORJE, BATERIJE IN ELEKTRONSKO OPREMO

• tekoči odpadki naj bodo zaprti, čeprav 
improvizirano

• tudi odpadkov iz iste skupine ne zdmžujte 
v večjo embalažo, ker lahko pride med 
njimi do kemične reakcije

AJDOVŠČINA

1 TRENJE

NORDIJSKA 
BOGINJA, 
ČUVARKA 

ZL. JABOLK

VODITELJ
TV

DNEVNIKA
(BOŠTJAN)

OSTER
ROB
PRI

SMUČEH

ENOTA
OBČUTLJIV.

FOTOGR.
MATERIALA

KSD GESLO GESLO
AVTOMOB.

OZNAKA
BENETK

GOROVJE
V SZ. BOSNI 
MED SAVO, 
UNO, SANO

TROPSKA
RASTLINA
S SLADKIM 
PLODOM

NEKDANJE
PAPEŽEVO
POKRIVALO

IZRASTEK
PRI

SIPI ALI 
HOBOTNICI

RAZMERJE 
MED DVEMA

SRBSKI
TEDNIK

PLESNA
ALI

KONCERT.
DVORANA

>
ČASOPISNO
PODJETJE

ZORAN
ARNEŽ

KEM. ZNAK 
ZA SILICIJ

ČAS BREZ 
VOJNE

GLASBENA
ZVRST

FILMSKA
ZVEZDA

ZGODOVIN. 
MESTO NA 
HRVAŠKEM 

ERBIJ

VRATAR 
ANGL. NOG. 
REPREZEN. 

(DAVID)

AMERIŠKI
FILMSKI
REŽISER
(OLIVER)

NINA
IVANIČ

IND.PREDS.
GANDHI

AŠKERČEVA
PESEM

1. IN 2. 
SAMOGLAS.

RUSKO
ŽENSKO

IME

KARLI
ARHAR

KEM. ZNAK 
ZA NATRIJ

DEKOR

IME OPER.
PEVKE

RADOVAN

ZADNJIČNA
ODPRTINA,

ZADNJIK

OZNAKA ZA 
NEZNANCA

ITAL. M. 
IME

ELEKTRON.
POŠTA

ALI
NASLOV

TANZANIJ.
OTOK

OB VZH. 
AFR. OBALI

ANTON
TRSTENJAKHR.NAFTNA

DRUŽBA
ŽELEZOV

OKSID

AMERIŠKO
MOŠKO

IME,
RONALD

MITOLOŠKI
LETALEC

PREVEZA,
POVEZA

GORA V 
JULIJCIH

AVST. TISK. 
AGENCIJA

KSD

BOLGAR.
PRISTAN.

FINSKO M. 
IME

ZMAGA
PRI

ŠAHUREDKO M. 
IME

SEKRETAR

VRSTA
DELOVN.

OBLAČILA

RILČASTA
ŽIVAL

IME PEVKE 
DEŽMAN

1.IN 15.ČRKA

ANTENA 
ZA PRENOS. 
RAD. ZVEZE

INDIJSKI
PISATELJ

(MULK
RADŽ)

MESTO V 
NOTRANJI 

SICILIJI

ENAKI ČRKI RAZČLEMBA

BIVŠI ŠEF 
SL. MILICE 
(TOMAŽI

IME FINSK. 
ARHITEKTA 
SAARINENA

ŽIVALSKO
TULJENJE

SUROVINA 
ZA BARVILA 

BIVŠI RUSKI 
VLADAR

MURSKA
SOBOTA

PREBIVAL.
IRANA

11. IN
15 ČRKA 

NAŠE 
ABECEDE

BOJAN
ADAMIČ

ALEŠ
VAROGA

ROMAN
SMOLEJ

SREDO
ZEMSKA

RASTLINA

IRSKA
TERORIST.
ORGANIZ.

TELEVIZIJ
SKI

ZASLON

JURIŠ,
PRITISK
MASE
LJUDI

PROSTOR 
V CERKVI,
S PEVCI IN 
ORGLAMI

SESTAVIL
DRAGO

BRECELJ
KSD

HUDA
JEZA,
BES

'HfLqm({n(U 
'kriz^nkcu:
Geslo križanke pošljite po pošti na 
spodnji naslov do 20. 6. 2003. Med 
pravilnimi gesli bomo izžrebali 
šest nagrad. Dobitniki nagrad bodo 
objavljeni v junijski številki Latnika.

1. nagrada: brezplačen odvoz 
komunalnih odpadkov iz 
gospodinjstva za obdobje 6 mesecev

2. nagrada: okrasne rastline v 
vrednosti 5.000,00 sit

3. nagrada: 10 vrečk za odlaganje 
viška ostankov komunalnih odpadkov

4. nagrada: 3X - majica z oznako 
podjetja

AJDOVŠČINA
Komunalno stanovanjska družba 
d. o. o. Ajdovščina
Goriška cesta 23b, 5270 Ajdovščina 
Tel.: 05 365 97 00, 05 365 97 25



iflATNIK koledar

KRALJEVSKI OKUS SLADOLEDA
Vabimo Vas v našo novo tovarniško prodajalno na Tovarniški cesti 6a v Ajdovščini 
(naprej mimo podjetja Kurivo), kjer si lahko iz našega asortimana Leone izberete 

sladoled po svojih željah. Poleg sladoledov so Vam na voljo še ostala zamrznjena živila
od zelenjave, sadja in testenin.

Urnik trgovine: ponedeljek-petek 8-19, ob sobotah od 8-12h 
telefon: 05/ 364 39 28

Se priporočamo za obisk!
Incom d.o.o., Tovarniška c. 6a, Ajdovščina

LAVRIČEVA KNJIŽNICA
Ajdovščina:
V petek, 27. junija bo zaradi skupščine 
Društva primorskih bibliotekarjev v 
Lavričevi knjižnici knjižnica zaprta.

Prireditve:
17. junija ob 19.30 - predstavitev 
vseh treh knjig »Jedi na Goriškem« 
Goriškega muzeja, ki jih je uredila mag. 
Slavica Plahuta. Pri pripravi projekta so 
sodelovale tudi vipavske gospodinje 
pod vodstvom Kmetijske svetovalne 
službe. Predstavitev bodo zaokrožili z 
večerom domače frtalje.

Razstave:
- razstava ilustracij Damjane Plešnar 
»Klepetec in klopotec«
- razstava izdelkov kamnoseškega 
krožka Društva Most
- 12. junija - zaključna razstava 
krožkov Društva Most
Info: 366-13-28

Dogodki:
ZVEZA ZDRUŽENJ BORCEV 
NOV SLOVENIJE, Občinski odbor 
Ajdovščina:
25. junija ob 15.00 pri grobnici 367 
padlih borcev NOV na Predmeji
- tradicionalna komemorativnh 
slovesnost s kulturnim programom. 
Slavnostna govornica bo ministrica 
za kulturo Andreja Rihter, sodelujejo 
OŠ Otlica in pevski zbor Prjatli s Sela. 
Po končani slovesnosti bo družabno 
srečanje v prostorih KS Predmeja.

PRAZNOVANJE
OBČINSKEGA PRAZNIKA
OBČINE VIPAVA (26. junij): 
27. junija ob 13.00 na dvorcu Zemono
- slavnostna seja z bogatim kulturnim 
programom
Info: občina Vipava, 364-34-10

KRIŠKI SEMANJI iJNEVI:
Vipavski Križ; 20., 21. in 22. junij
V petek, 20. junija ob 19.00 v gradu
- otroška predstava »Jajce« v izvedbi 
gledališča iz Kopra,
Ob 21.00 - otvoritev razstave Irene 
Petejan v Domu krajanov
V soboto, 21. junija ob 21.00 v gradu
- predstava »Pacient v čakalnici«, v 
režiji Andreja Jelačina in v izvedbi 
gledališča Smeha iz Kopra
V nedeljo, 22. junija ob 15.00 - 
otvoritev srednjeveškega sejma, vožnja 
z vrtiljakom in ogled z balonom.
Ob 18.00 - kulturni program; nastop 
otrok s kriškega vrtca in OŠ Dobravlje 
Ob 20.00 - zabava in ples z ansamblom 
Trubadur

GLASBENA ŠOLA »Vinko 
Vodopivec« Ajdovščina:

junija ob 19.00 v Domu kulture v 
Ajdovščini - letni koncert šolskega 
pihalnega orkestra pod vodstvom 
Branka Trifkoviča
20. junija ob 19.00 v dvorani PDG 
Nova Gorica - nastop baletnega 
oddelka skupaj z udeleženci Glasbene 
šole Nova Gorica
24. junija ob 18.00 pred Glasbeno šolo 
Vinka Vodopivca - podelitev spričeval 
Info: 368-01-20

Razstave:
PILONOVA GALERIJA:

4. junija - odprtje razstave »VI. Cici 
umetnije«. Razstava bo na ogled do 
17. junija.
20. junija - odprtje razstave fotografij 
Janeza Kališnika. Razstava bo na ogled 
do 11. julija.
V zgornjih nadstropjih galerije je še 
vedno stalna razstava slik in fotografij 
Vena Pilona.
Urnik: od torka do petka od 10.00 do
12.00 in od 14.00 do 17.00, ob sobotah 
in nedeljah pa od 15.00 do 18.00.
Info: 368-91-77

KUD GORIŠKA PALETA:
Do 23. junija bo v galeriji Mercator 
centra v Novi Gorici na ogled razstava 
»Zaris vode v kamen«, likovne skupine 
ŠKD Wada in KUD Goriška paleta.
14. junija - Ex tempere v Vipavi, 
»Integrali v kamnu, Vipava 2003«
24. junija v galeriji Mercator centra 
v Novi Gorici - odprtje društvene 
razstave na temo »Portret v sodobni 
likovni umetnosti«. Pripravlja ga 
likovna študijska skupina.
27. junija na dvorcu Zemono - otvoritev 
razstave likovnih del nastalih na Ex 
temporu, »Integrali v kamnu«. Odprtje 
razstave spada v okvir občinskega 
praznika občine Vipava.
Info: Mihaela Tihelj, 366-51-15

VIPAVSKI KRIŽ:
Do 9. junija bo na ogled razstava 
najboljših del, ki so nastajala na 
natečaju »Kraj v katerem živim« OŠ 
Danila Lokarja iz Ajdovščine. Še do 
konca junija pa bo na ogled razstava 
kipcev slovenske narodne noše po 
krajih Ladine Korbar iz Domžal.
Info: za ogled razstav pokličite Marijo 
Bat, 368-88-03

TURISTIČNO INFORMACIJSKI 
CENTER (stolp na ajdovski tržnici): 
Do konca meseca bo na ogled razstava 
kamnoseških izdelkov Miljana Šena. 
Konec junija - razstava starih motorjev, 
ki jo pripravlja Primorski klub 
ljubiteljev starih motornih vozil Balilla 
iz Divače 
Info: 366-39-00

DOM KRAJANOV AJDOVŠČINA:
Še do sredine junija bo v zgornjih 
prostorih na ogled razstava fotografij, 
ki so nastale na natečaju »Razglednice 
Ajdovščine«. Ogledate si jo lahko vsak 
dan med 16.00 in 19.00.

Društva:
RAZMETANO PODSTREŠJE 
Vipava:
Delavnice bodo začele ponovno 
septembra!
Info: Martina Naglost, 366-53-43

DRUŠTVO TABORNIKOV »ROD 
MLADI BORI« Ajdovščina:
Od 20. do 22. junija bo v Šoštanju 
potekal državni mnogoboj, kjer bodo 
sodelovale tudi štiri naše domače 
ekipe.

ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE 
Ajdovščina:
1. junija - VI. srečanje družin pri 
lovski koči nad Budanjami
5. junija - nagradni izlet za zveste 
bralce Bralne značke
Študijski krožek za starše v Vipavskem

Križu.
Od 30. junija do 4. julija - začetek 
brezplačnih poletnih ustvarjalnic 
30. junija - začetek plavalnega tečaja 
Info: 368-91-40

CENTER MLADINSKIH 
DEJAVNOSTI:
Info: 368-06-12

KLUB AJDOVSKIH ŠTUDENTOV: 
6. junija - potopisno predavanje v 
Domu krajanov Ajdovščini: Mehika, 
predstavila jo bosta člana Mateja 
Mikuž in Marko Breščak 
15. junija - 3. Kašev pohod na relaciji 
Ajdovščina - Kovk - Otlica - Okno 
- Ajdovščina. Odhod bo ob 8.00 izpred 
Kaševih prostorov.
27. junija - Kolesarjenje iz Ljubljane 
v domači rodni kraj. Start bo ob 8.00 
izpred Ljubljanske Univerze. Kaševci 
bodo simbolno prikazali letni študijski 
trud v obliki kolesarjenja. Prijave in 
informacije na klubu ali na tel. št. 041- 
217- 254 (Valetnin). P.S. zaželjeno je 
imeti kolo J
1. julija - Obisk Gardalanda in
Aquasplash - a (Canneva World).
Prijave in info: Erik in Bojan
4. julij - Otvoritev tradicionalnega
Kaševega letnega vrta
Rekreacija se je preselila pod
svobodno sonce.
TENIS karte po 500 SIT.
Diplome:
Vsak član, ki je pripravljen odstopiti
kopijo diplome klubu, je
upravičen do enkratne pomoči v višini
10.000 SIT. Klub bo zbrana
dela podaril Lavričevi knjižnici v 
Ajdovščini. Zbrana dela bodo 
enkrat letno predstavljena v manjši 
brošuri.
Kaš bus:
Pozor!!! Kašev bus vas bo po ugodnih 
cenah vozil v Ljubljano in nazaj samo 
še junija. Popust boste lahko ponovno 
uveljavljali meseca septembra.
Ma bejži:
Radi pišete? Radi fotografirate? Rišete?
Pišete pesmi? Imate
veliko idej? Potem lahko sodelujete pri
reviji Mabejži, klubskem
glasilu. Članke že zbirajo, za več
informacij pa lahko pokličete
031-226-676!
Člani:
Dijaki pozor! Imate veliko prostega 
časa in bi ga radi kvalitetno 
porabili? Zakaj pa ne bi napisali članka 
za revijo DIVJAK ali se bi 
pridružili dijaški sekciji?
Vsem članom, ki želijo brezplačno
uporabljati internet, so KAŠ-evi
računalniki na voljo v času uradnih ur
ali ko so na KAŠ-u (to
preverite na številki 050-654-002). Na
klubu lahko tudi prelistate
revije.
Vse, ki bi radi na kakršen koli način 
sodelovali pri projektih Kluba 
ajdovskih študentov in dijakov vljudno 
vabljeni k sodelovanju!
Uradne ure: vsak torek od 14.00 do
16.00 in ob petkih od 20.00 do 22.30.

ŠPORTNO KULTURNO DRUŠTVO 
WADA:
21. in 22. junija - Čistilna akcija in 
regata čudnih plovil na akumulacijskem 
jezeru Vogršček.

Regate se lahko udeležijo kakršna koli 
plovila, edino pravilo je, da plovilo ne 
sme biti na motorni pogon.
Info: wada@email.si

KULTURNO DRUŠTVO PIHALNA 
GODBA Vrhpolje - Vipava:
7. junija - nastop ob 100 letnici OŠ 
Vrhpolje
15. junija ob 15.00 - nastop v cerkvi 
Sv. Trojice v Orehovici
25. junija - srečanje vseh Vrhpolj iz 
Slovenije v Vrhpolhju

DRUŠTVO UPOKOJENCEV
Ajdovščina:
14. junija - popoldansko kopanje v 
Izoli
22. junija - izlet v Šentvid pri Stični
26. junija - srečanje upokojencev 
Slovenije v Murski Soboti
Vsak torek in četrtek dopoldne trening 
balinarjev.
Info: 366-13-83.

DRUŠTVO UPOKOJENCEV
Vipava:
7. junija - popoldansko kopanje z 
večerjo in plesom v hotelu Delfin v 
Izoli
Od 17. do 24. junija - sedemdnevno 
letovanje v hotelu delfin v Izoli 
26. junija - srečanje upokojencev 
Slovenije v Murski Soboti 
Info: 366-52-50.

DRUŠTVO GORA:
Več informacij dobite
na njihovi spletni strani: 
www.drustvo-gora.si.

BOLŠJA TRŽNICA:
21. junija na Trgu I. slovenske vlade v 
Ajdovščini.
Info: 041-232-976 ali 051-304-607, 
Sanda

Šport in rekreacija:
PLANINSKO DRUŠTVO
AJDOVŠČINA:
8. junija - Javorca - izvir Tolminke (z 
osebnimi avtomobili), izlet bosta vodila 
Drago Ergaver in Franc Rupnik
22. junija- Poldnik (Picco di Mezzodi), 
izlet bo vodil Srečko Vidmar
Info: oglasna deska PD Ajdovščina

PLANINSKO DRUŠTVO VIPAVA:
Na izlete se lahko prijavite tudi preko 
e-maila: pd-vipava@hotmail.com,
Info: Jurij Nabergoj, 368-70-56 

Leon Kodre, 366-51-73.

PLANINSKO DRUŠTVO
PODNANOS:
1. junija - ogled tabornega prostora 
in pohod v bližnje hribe, pohod 
bosta vodila France Vitežnik in Jurij 
Koritnik
Od 28. do 29. junija - Pohorje: 
Rogla, Lovrenška jezera (obvezno za 
udeležence tabora), pohod bosta vodila 
Jožko Suša in Barbara Kodre 
Info: vodja pohodniškega odseka,
Martin Žvanut; 031-349-124
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ZAVOD ZA ŠPORT AJDOVŠČINA: 
5. junija bodo odprli zunanji bazen 
samo za šole in organizirane skupine!! 
Proti koncu meseca, predvideno 25. 
junija, pa bo zunanji bazen odprt za 
vse obiskovalce.
Info: 364-47-22

Razno:
BUDANJE:
24. junija - tradicionalno kresovanje 
na Ravnah; prične se s kulturnim 
programom pred OŠ Budanje, nadaljuje 
pa s pohodom na Ravne 
Organizator: KS Budanje in podružnica 
OŠ Budanje
29. junija ob 10.00 v cerkvi Sv. Nikolaja 
- Nova maša; novomašnik Marko Trošt

COL:
21. in 22. junija - COLSKA nedelja
V soboto ob 21.00 - nastop skupine 
Duble Truble
V nedeljo ob 15.00 - ansambel Nanos, 
T.N.T., Fr’nce in Janez, Miran Rudan in 
bogat SREČOLOV...
V okviru eolske nedelje bo organiziran 
tudi nogometni turnir, prijave 
sprejemajo na tel: 031 869 130. 
Organizator: društvo Trillek in društvo 
Štirlek.

ČRNIČE:
15. junija - tradicionalna vaška šagra v 
Črničah z bogatim srečolovom... 
Organizator: KS Črniče.

CESTA:
Ob 2. juniju, krajevnem prazniku:
V nedeljo, 8. junija ob 17.00 
- spominska slovesnost pred 
spomenikom.
Ob 18.00 - družabno srečanje, bogat 
srečelov in zabava z ansamblom Javor 
na Rampi
Organizator: KS Cesta

LJUDSKA UNIVERZA
AJDOVŠČINA:
Fakulteta za organizacijske vede Kranj 
v sodelovanju z Ljudsko univerzo 
Ajdovščina vabi na predstavitev 
študijskih programov, ki jih bo 
fakulteta izvajala v študijskem letu 
2003/2004.Predstavitev bo dne 6. junija 
ob 15.30 na Srednji šoli Veno Pilon v 
Ajdovščini.Vabljeni vsi, ki razmišljate o 
vpisu na izredni študij visokošolskega 
strokovnega programa Organizacija in 
management.
Info: 366-11-05"

Društvo Most, univerza za 3.
življenjsko obdobje
7. 6. 2003 - strokovna ekskurzija v
Carraro v Italiji
11.6. 2003 - razstava likovnih
delavnic in delavnic ročnih spretnosti v
Lavričevi knjižnici v Ajdovščini
12. 6. ob 19.00 - srečanje članov ob
zaključku študijskega leta 2002/03 v
večnamenski dvorani SŠ Veno Pilon

POGREBNE STORITVE

Naše podjetje že dvajset let opravlja pogrebne storitve. Te storitve opravimo strokovno in 
po ugodni ceni. Poleg organizacije pogreba vam nudimo še naslednje storitve: 

nudimo ves pogrebni material in opremo po izbiri,
- opravimo vse vrste prevozov, tudi v pogrebnem sprevodu,
- postavimo in uredimo vam mrliško sobo na domu ali v vaški vežici ( oder, zavese, 

svečniki..)
- opravimo izkop groba , zasip ter po potrebi tudi prekop posmrtnih ostankov, 

uredimo vse potrebno za upepelitev
- uredimo dokumentacijo za pokop,

nudimo prenosni hladilnik in pogrebno moštvo
organiziramo trobentača, pevski zbor, cvetne aranžmaje in ostalo po vaši želji

- prvo ureditev groba (odvoz odvečne zemlje, cvetja in montaža lesenega okvirja )

Naše storitve vam nudimo že za 100.000,00 SIT. V ceni je vključena vsa osnovna oprema, 
komplet krsta, vreča, sveče in trakovi ter prevoz opreme na dom in izkop ter zasip groba.

Za naše usluge smo vam na voljo na dežurnem telefonu 041 668 429, kjer boste ob vsakem 
času naleteli na prijazno besedo in pomoč v najtežjih trenutkih.
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Vetrišče

Dogaja se, da se dogodi. Nemalokrat 
osupnemo, ko spremljamo 
medijsko bombardiranje. Koliko 
nevšečnih novic se je nakotilo v 
teh pomladnih dneh. Na svetu je 
veliko neravnovesja in neetičnega 
političnega prepričevanja, da je 
ubijanje smotrno in celo koristno. 
K takemu pisanje me je nagnala že 
kar vsiljiva položnica rdečega križa, 
ki me je naprošala, naj bi nekaj 
denarja nakazal za iraške otroke. 
Najprej jim nekdo sesuje otroštvo 
z bombami in potem trka na našo 
humano zavest. Tukaj bi lahko 
uporabil nesramno primerjavo z 
romskimi otroci, ki jih čestokrat 
uporabljajo za vabo in za trkanje 
na našo civilizirano zavest, na našo 
privzgojeno usmiljenje . Pa ne, da 
bi jim ne bi bilo treba pomagati, to 
ne, saj so že prej živeli v posebnih 
okoliščinah, ki niso bile prijazne 
otroštvu. Amak sam način, taka, 
milo rečeno, hinavščina. Najprej 
nekateri navijajo za vojno, potem

pa hočejo, da bi drugi odpravljali 
posledice te vojne. To je pač odlika 
sodobne ameriške demokracije, 
ki ima humanizem sicer vtkan v 
svoje zakone, a je ta tako spretno 
prekrit z dejanskimi interesi, da 
se le redkokdaj udejani. Vsebolj se 
mi zdi, da bo prihodnost pripadala 
tistim, ki si jo bodo nasilno vzeli.

Smešno, potem ko so se ameriški 
marinci nabojevali, so prišli na 
kratek oddih v Koper. In so se 
lepo imeli. Če bi imel priložnost, 
bi zbral nekaj zgoraj omenjenih 
položnic in bi jim jih podaril. 
Amerški novodobni politični 
kultizem že prerašča v patološko 
samozagledanost in večvrednost. 
Celemu svetu dokazujejo, da so 
že skoraj nadrasa- to poznamo; 
evropska zgodovina ima kar nekaj 
poučnih lekcij na to temo. Moč 
kapitala še nikoli ni imela tolikšne 
militantne podpore. Svetovna 
ekonomija polagoma leze v notranje 
krize, ki se bodo morale reševati 
tudi na militanten način. Tu gre pač 
za nabuhlo potrošniško filozofijo, ki 
zahteva nove in nove potrošniške 
rekorde. Scenariji so zelo preprosti: 
najprej vojaško posreduješ, potem 
pripelješ svoj kapital, naučiš ljudi 
potrošništva, jih iztržeš iz njihove 
tradicije in pravljica o uspehu se 
lahko začne.

Zdi se mi, da so mediji dosegli 
svoje. Ko te tolikokrat bombardirajo 
s takimi krutimi novicami, nehote 
postaneš noj: glavo vtakneš v svoj 
pesek skrbi in se zapreš v svoje 
kroge usode. Vsakdanjik te prisili, 
da se ukvarjaš s svojimi skrbmi, To 
je pač posrečen medijsko psihološki 
trik, da ljudi pripravi do otopelosti, 
do mehanističnega doumeavnja 
sveta. Sodobna urbana odtujenost

že dolgo ni domena samo velikih 
mest. Tudi na podeželju so se 
ljudje že zaprli v svoje svetove in 
so splošno socialno komunikacijo 
zreducirali na koristno informiranje 
in vljudnostno odzdravljanje. 
Pristno in spontano komuniciranje 
pa se je umaknilo posodobljenemu: 
mobilni telefoni,elektronska pošta 
in podobno. Vse bolj prihaja do 
klasičnega odtujevanja, kar za 
nacionalno koherenco ni dobro. 
Vendar ni vse tako črno, kot se 
na prvi pogled kaže. Podeželje bo 
vedno imelo svojo dinamiko, svoje 
socialnodružbene zakone, ki se 
sproti adaptirajo. Kljub temu, pa 
so splošna pravila vendarle odraz 
globalnega dogajanja. Običajen 
mladostnik se danes v ničemer 
več ne razlikuje od sodobnika v 
katerikoli urbani sredini. V čem 
je razlika med našim najstnikom 
ali pa študentom, ki sedi doma 
za računalnikom in brska po 
internetu in sodobnikom, recimo 
v New Yorku. Rekel bi, da je ni. 
Vsi poslušajo podobno glasbo, vsi 
hočejo podobna oblačila, vsi hočejo 
nek skupen vzorec obnašanja, ki naj 
bi bil presežek običajnih vedenjskih 
vzorcev. Morda je razlika zgolj na 
osebnostni ravni- količina strahov 
in stresov je v velemestih nedvomno 
večja. V bistvu pa se gradi skupen 
globalni ideološki vzorec, ki je neka 
mešanica demokratične tradicije 
in novodobno potrošništo. Tak 
globalni vzorec pa vsebolj izključuje 
globoke humane entitete, ki so 
človeka gradile in ga dograjevale. 
Človeška tehnološka razvitost je 
na visoki ravni, medtem ko so se 
psihološke vsebine zreducirale na 
neko družbeno nujnost. Navdušenje 
nad samim bivanjem se je preselilo

v navdušenje nad posedovanjem 
statusnih simbolov, ki naj bi 
simbolizirali posameznikovo 
moč in družbeno hirarhično 
veljavo. In tukaj se začnejo vsi 
globalni spopadi za premoč, tu 
je temelj ameriške moči; vsiliti 
ljudem smisel za posedovanje in 
od njih zahtevati, da se bodo za 
to posedovanje sposobni bojevati. 
Osebnostni razvoj je tako že vnaprej 
definiran. Družbena integriranost 
posameznika je zgol aritmetični 
prištevek neke skupnosti. Žalostno 
je dejstvo, da se življenje zreducira 
na tržno vrednost osebnosti in 
človeka nasploh. Vsi se hočemo 
dobro imeti, vsi hočemo prijazen 
svet, a le do takrat, kadar se ni treba 
odpovedati osebnemu udobju.

Mislim, da bi bilo kar prav, da 
ne bi tako težavno tuhtavil in bi se 
raje posvetil opazovanju narave 
in ulic, ki zdaj že razkazujejo vso 
mladostno prešernost. Ko se takole, 
po kosilu, ustavim na obvezni 
kavici in gledam mlade ljudi, kako 
se veselijo toplih dnevov, vendarle 
pomislim, kje je njihova usodnost. 
Zdaj zdaj bo junij tukaj in se bodo 
spraševali, kam zdaj. Delovnih 
mest ni, študijskih mest je sicer še 
nekaj, vsaj na smereh, ki so že leta 
deficitna, a o tem se elitna politika 
ne sprašuje. Njim so všeč le majhne 
vizije, take, prikrojene le njihovim 
trenutnim željam. Postajamo pač 
družba individualcev, ki si ustvarja 
sebi primerne zakone. Ja, pa se 
mi zdi, da smo šele na začetku 
zakonskega maratona. Evropa nam 
bo postavila nova pravna merila. 
Armada strokovnjakov bo še nekaj 
let uglaševala nov evropski red, 
mi pa bomo samo zijali in bentili. 
Usodo smo si izbirali in usoda

nas je izbrala. Pa kljub vsemu je 
treba verjeti v jutri, v dobro, ki se 
s poletjem naplaja. Včasih imam 
občutek, da smo trenutno v neki 
čakalnici, da čakamo, katera vrata 
se nam bodo odprla

Oh, spet sem se zapletel v 
politično psihološke razmisleke, 
zunaj pa tako lepo cvete bezga. Pa 
sem v bezgi. Kaj pa vi, upam, da 
ne. Poletje vas bo prekvasilo in 
verjemite v jutri!

Bojan Bizjak Zakawsky

BAHHS TROŠT s.p.

m Prtitsmerfite 2f, Si7»

DOBAVA, MONTAŽA, SERVIS

KLIMA NAPRAV
* TOSHIBA
* PANASONIC
* GORENJE

POSEBNA PONUDBA: 
VGRADNJA KLETNIH 
HLADILNIH NAPRAV

* PREDSEZONSKE CENE
* DOBAVA TAKOJ
* GARANCIJA OD 1-5 LET

TEL. IN PAN: 05 368 14 37, 
GSM: 041 323 284

POKLIČITE NAS IN PRIČAKALI 
BOSTE DOLGO VROČE POLETJE 

V PRIJETNIH TEMPERATURAH

PREMAKNIMO SE S PREMIKOM
Pnirriffirnii
STANOVANJA
1. AJDOVŠČINA Enosobno stanovanje z balkonom, zelo dobro ohranjeno 

Cena: 8,5 MIO SIT
2. AJDOVŠČINA Dvosobno stanovanje v tretjem nadstropju, zelo dobro ohranjeno.

Cena: 12,5 MIO SIT
3. AJDOVŠČINA Trisobno stanovanje v celoti obnovljeno z lastno centralno, zelo dobro ohranjeno. 

Cena:_1_3,5 MIO SIT
4. AJDOVŠČINA Štirisobno stanovanje zelo prostorno kot novo.

Cena: 17,0 MIO SIT

PARCELE
5. AJDOVŠČINA Gradbene parcele v obrtni coni v Ajdovščini 

Cena: 6.000 SIT/m2
6. AJDOVŠČINA Gradbene parcele za stanovanjsko gradnjo v Grivčah 

Cena: 6.500 SIT/m2
7. COL Gradbena parcela v središču Cola v izmeri 1000 m2 pri Alpini 

Cena j 3,5 MIO SIT
8. NIALE ŽABUE Gradbena parcela s porušeno hišo v izmeri 3000 m2 v bližini potoka in reke Vipave 

Cenaj 10,5 MIO SIT
9. MALE ŽABUE Gradbena parcela v Bitni na zelo lepi lokaciji 1200 m2 

Cena: 4.000 SIT/m2
10. PRESERJE Gradbena parcela v vasi 3000 m2 

Cena: 5,0 MIO SIT
11. SVETI MARTIN Gradbena parcela v vasi 722 m2 

Cena : 2,5 MIO SIT
12. L0KAVEC Gradbene parcele na izjemni lokaciji 

Cenaj 6.500 SIT/m2
13. G0JAČE Gradbene parcele v novi obrtni coni ob avtocesti 

Cena: 5.000 SIT/m2

HIŠE
14. CESTA Starejša hiša potrebna obnove z 700 m2 gradbene parcele 

Cena: 8,5 MIO SIT
15. L0KAVEC Starejša hiša potrebna obnove v vasi brez zemljišča 

Cena: 2,5 MIO SIT
16. VRT0VIN V celoti obnovljena hiša z gospodarskim poslopjem ter vrtom v vasi 

Cena: 16,5 MIO SIT.
17. VIPAVA - GRADIŠČE Velika hiša z gospodarskim poslopjem z 3.500 m2 sadovnjaka na izjemni lokaciji 

Cena: 22,0 MIO SIT
18. PREDMEJA Hiša potrebna obnove primerna za vikend ter 3000 m2 zemljišč 

Cena: 8,0 MIO SIT
19. PREDMEJA Vikend v tretji fazi ter 600 m2 zemljišče

Cena: 5,0 MIO SIT_______________________________________________________________

PE AJDOVŠČINA 
Prešernova 7 

tel.: 05 36 80 456 
fax.: 05 36 80 457

GSM: 031 376-100
e-mail: gtomol@siol.net 

www.premiknet.com

Svetujemo

NEPREMIČNINE d.0.0.

20. OTLICA Vikend v nizu v celoti obnovljen na zelo lepi lokaciji 
Cena: Ijl.OMIOSIT

21. LOME pri ČRNEM VRHU_ Vikend nova BRUNARICA ter 3,5 Ha mešanih zemljišč 
(gozd, pašnik, travnik) od tega 500 m2 gradbena parcela
Cena: 7,0 MIO SIT

22 .LOME pri ČRNEM VRHU Starejša hiša ter 3.900 m2 zemljišče 
Cena: 5,0 MIO SIT

23. VIPAVA Večja adaptirana hiša z delavnico brez zemljišča 
Cena: 14,0 MIO SIT

POSLOVNI PROSTORI
24. AJDOVŠČINA Mesnica v pritli~ju stanovanjskega bloka na RIBNIKU 

Cena: ,15,0 MIO SIT
25. AJDOVŠČINA Mesnica pri tr' niči v izmeri 80 m2 

Cena: 24,0 MIO SIT *
PONUDBA NOVA GORICA, TOLMIN, KRAS
26. BANJŠČICE- domačija z gospodarskim poslopjem ter 10 Ha zemljišče 

Cena 14,0 MIO SIT ter 60,0 SIT za m2 zemljišče
27. BRANIK- nova nedokončana hiša v 5. gradbeni fazi z dvoriščem 

Cena 22,0 MIO SIT
28. KRAS - RUBIJE- Starejša hiša z dvoriščem ter veliko zemljišče potrebna adaptacije 

Cena 8,,0 MIO SIT ter 400 SIT za m2 zemljišče
29. BOVEC-ŽAGA Urejena vrstna hiša z vrtom in dvoriščem ter dvema apartmajema 

Cena 9,5 MIO SIT
30. SOLKAN- v celoti prenovljena hiša brez zemljišča 

Cena 21,0 MIO SIT
31. DORNBERK- samostojna hiša z 200 m2 vrta 

Cena 18,5 MIO SIT

POSEBNA PONUDBA
32. TRENTA- Hotel OREL 

Cena 54,0 MIO SIT
33. TRENTA- apartmaji različnih velikosti v Jalovcu 

Cena 290.000 SIT/m2
34. IDRIJA- Hotel HVDRIA 

Cena 99,5 MIO SIT/m2
35. GRGAR BITEŽ novogradnja ter 2,0 Ha kmetijskih zemljišč 

Cena 77,0 MIO SIJ/m2
36. NOVA GORICA POD ŠKABRIJEL tri leta stara hiša v celoti opremljena ter 700 m2 zemljišč 

Cena 39,0 MIO SIT/m2
37. ŠEMPETER Nova stanovanja različnih velikosti

Nudimo ugodne kredite in leasing!
l 'Mm fflFfrfilTu
MANJŠA STANOVANJA V AJDOVŠČ 
SAMOSTOJNE STANOVANJSKE HIŠE V 
GRADBENE PARCELE V ŠIRŠEM OK< 
STAREJŠI HIŠE POTREBNE OBNOVE V

IN VIPAVE 
innuSot]
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LATNIK

Ob 10. obletnici 
padalcev 'Kovk'

Društva jadralnih 
Ajdovščina

pogledi in razgledi

Društvo jadralnih padalcev ‘Kovk’ letos praznuje desetletnico svojega delovanja. V teh desetih letih je 
društvo doživljalo vzpone in padce. Veliko je bilo trenutkov sreče, zadovoljstva nekaj pa tudi žalostnih in 
celo tragičnih trenutkov.V okviru društva je preko sto članov okusilo strast samostojnega letenja, nekaj sto 
pa v tandemu, kot potnik na jadralnem padalu. Ikarus nas je vse zasvojil.

šaštejmo nekaj najpomembnejši 
epizod v tem desetletnem obdobju.: 
Prva »pisana krila« se prikažejo na 

obronkih Čavna, Gore in Nanosa 
v začetku devetdesetih. Jadralni 
padalci smo samouki, ki eden 
drugemu pokažemo, kako naj bi 
se izvajale posamezne faze letenja: 
start, letenje pod različnimi pogoji 
in nad različnimi tereni, pristanek. 
Pozimi 1993 dozori ideja, da 
se je treba organizirati, uvesti 
šolanje jadralnih padalcev, si 
pridobiti ustrezna dovoljenja, se 
dogovoriti z lastniki vzletnih in 
pristajalnih zemljišč, se dogovoriti 
za pravila obnašanja v zraku, se 
povezati z drugimi jadralnimi 
padalci v Sloveniji,...Ustanovi se 
društvo jadralnih padalcev ‘Kovk’ 
Ajdovščina.
Skupaj z znanjem in organizacijo 
se hitro razvija tudi oprema, ki 
drastično, če že ne popolnoma, 
spremeni naravo športa. Medtem, ko 
so še tik pred prelomom desetletja 
jadralna padala omogočala komaj 
kaj več od kratkega spusta v dolino, 
je le nekaj let kasneje marsikateri 
pilot bogatejši za izkušnjo jadranja 
v družbi jastrebov visoko nad 
alpskimi vršaci.

al se je v tem času zgodi tragična 
nesreča našega Vojka Lešnjaka, 
enega najbolj zaljubljenih v ta šport, 
kije preminil leta 1994.
Tekom devetdesetih društvo postavi 
vsa potrebna pravila, se poveže s 
šolo Marka Malovrha, dogovori se z 
lastniki zemljišč za vzlet in pristanek 
in jih tudi uredi. Marjan Cigoj se 
prvi izšola za inštruktorja jadralnega 
padalstva in registrira šolo, ki je 
dala veliko število novih članov. 
Kot inštruktorja sta mu sledila Jože 
Vidmar in Damjan Pregelj, tako da 
je imelo v tem obdobju ajdovsko 
društvo enega največjih prirastkov 
članstva v Sloveniji. Društvo je 
bilo v tem obdobju, v letih 1995 - 
1998 najštevilčnejše v svoji kratki 
zgodovini. Štelo je od 40 do 50 
članov.
V teh letih je društvo sodelovalo na 
vseh slovenskih jadralno padalskih 
ligah, na vseh slovenskih državnih 
prvenstvih, tudi na hrvaških in 
srbskem državnem prvenstvu ter 
na nekaterih svetovnih pokalih v 
jadralnem padalstvu. Priredilo je 
tudi precej medklubskih tekmovanj 
v različnih disciplinah.
V zadnjem času se še večji del

članov intenzivneje ukvarja s 
tekmovanji v več disciplinah: 
hitrostnih preletih, točnosti 
pristajanja in vse popularnejših 
samostojnih (XC) preletih. Slednje 
je tekmovanje na preletene razdalje, 
kjerkoli in kadarkoli v okviru sezone 
z startom na območju Slovenije. 
Tekmovanje poteka v Evropi že 
več let preko interneta in se 
dokumentira z ‘GPS’-om. V društvu 
je nekaj zelo perspektivnih mladih 
tekmovalcev (brata Valič, Krkoč), 
ki so se že uveljavili v XC preletih 
in tudi na državnih tekmovanjih. Vsi 
trije imajo v XC-pokalu za celotno 
sezono in na posameznih tekmah 
državnega prvenstva uvrstitve med 
prve tri.
Za konec si zaželimo ugoden veter 
in varno letenje!

Črnigoj Branko, Peter Krkoč

Društvo jadralnih padalcev 
Kovk praznuje

Jadralno padalski klub Kovk iz 
Ajdovščine letos praznuje 10-letnico 
obstoja.
Okroglo številko bomo v soboto 
popoldne, 7.6.2003 obeležili z zabavo 
na Šolskem terenu kluba v Lokavcu. 
natančneje pod zaselkom Gorenje v 
bližini stare žage. Vzporedno z žurom 
bo potekal tudi dan odprtih vrat, zato 
ste poleg nekdanjih in sedanjih članov 
ter njihovih družin na prireditev 
vabljeni vsi, ki vas jadralno letenje 
zanima, a se mu do sedaj niste imeli 
priložnosti približati. Kdor bo želel bo 
tako lahko izvedel zakaj pri vsej stvari 
sploh gre, se seznanil z opremo in še 
marsikaj.. Najbolj navdušeni boste 
imeli možnost, da si s tandemom - 
jadralnim padalom za dva - ogledate 
Vipavsko dolino z malo drugačne 
perspektive. V primeru slabega 
vremena prireditev ne odpade, pač pa 
se preseli na letališče.
Vabljeni!

-----»---------------------------------------

Razglednica

Nomen est omen. Ko sem se 
odločala o imenu te kolumne, 
sem hotela nekaj živopisnega, 
razgibanega, nekaj, kar dopušča 
presenečenja in me hkrati opozarja, 
naj ne ponavljam že povedanega. 

»Saj veste, kakšne so razglednice. 
Vsaka drugačna, pa vendar zelo 
predvidljive. Večinoma resne, tu 
'n tam nagajive. Fotografije krajev, 
mestnih znamenitosti, modrih 
morskih zalivov in zahajajočega 
sonca, pa tudi oslički, pocukrani

otroci in nage ritke. Vmes, če 
imaš res srečo, najdeš tudi kakšno 
izvirno, lepo ali celo umetniško. 
Take pač so razglednice. Zato jih 
imamo radi. Da potem na drugi 
strani kaj napišemo in nekoga 
razveselimo, ker smo daleč od doma 
mislili nanj ... Tudi v dobi mobilnih 
telefonov. Kaj ni to lepo?
Odgovorni urednik Latnika je v 
to ime najprej malce podvomil. 
“Kar Regratova lučka naj bo,” se 
je hudomušno delal, da misli resno. 
“To pa ne! Že prva sapica me lahko 
odpihne,” sem se uprla. In je bilo 
zmenjeno. Ostala je Razglednica. 
Izbira imena je resna stvar. Ime je 
zgovorno, ime te označi in vpliva na 
marsikaj. Se sploh zavedamo imen, 
ki nas obkrožajo in jih vsak dan 
uporabljamo za sporazumevanje? 
Se zavedamo njihovih večplastnih 
pomenov? Kakšne so okoliščine, ki 
jih delajo zdaj lepa, zdaj iz mode? 
V imenu je moč. Neka posebna 
energija. O tem so pisali že antični 
filozofi. Ezoteriki bi temu rekli 
nihanje ali vibracije, numerologi 
to celo izračunajo s pomočjo števil. 
Čisto vseeno je, ali verjamemo 
tem pogledom in mejnim vedam. 
Dokazov za moč, ki jo ima ime, je v 
vsakodnevnem življenju dovolj. 
Skoraj ni stvari na našem planetu.

ki ne bi imela imena. Imamo jih 
vsa živa bitja, tudi rastline in živali. 
Ima jih tudi neživa narava, pojavi 
in seveda vse, kar ustvari človek. 
Skoraj v istem hipu, ko nekaj 
nastane, že dobi ime. Mora ga dobiti, 
da vemo kaj ali kdo je. Da lahko o 
tem govorimo, pišemo, sporočamo. 
Da se lahko sporazumevamo.
Ljudje dobimo ime ob rojstvu. To 
je vznemirljiva, s čustvi prepredena 
in hkrati odgovorna naloga staršev. 
Koliko različnih stvari vpliva na 
izbor imena! Modni trend, pravkar 
prebrana knjiga, skrivna prva 
ljubezen, občudovanje neke osebe 
... Nemogoče je našteti vse, saj se 
ljudje praviloma niti ne zavedamo 
vseh predznakov, pomenov in želja, 
ki jih v naši zavesti vzbuja neko 
ime. Zoprno je le to, da se ves ta 
zapleteni sistem sčasoma lahko 
korenito spremeni in da imajo imena 
v drugih jezikih in drugih kulturah 
popolnoma drugačen pomen. Ko 
smo, denimo, pred dvajsetimi leti 
s prijatelji brezskrbno pili kavo 
v kakšnem beograjskem kafiču, 
se ni nihče zdrznil, če se je kdo 
predstavil s priimkom Miloševič. 
Kar nekaj generacijam Slovenk 
bo ime Milan v spomin priklicalo 
zaupanja vredne modre oči in 
stavek: “Nocoj so dovoljene sanje.”
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»Medulrinki« s seje ajdovskega občinskega sveta

Medtem, ko je potekala seja ajdovskega občinskega sveta, je Latnik potoval 
v tiskarno. Tako, da vam v nadaljevanju ponujamo le drobec napovedi iz 
dnevnega reda seje, več informacij pa sledi v Vetričkah na Radiu Nova. 
Več točk tokratne seje je posvečenih komunali: prva obravnava Odloka 
o ravnanju s komunalnimi odpadki, KSD je pripravila letno poročilo 
o delu, ponovno pa je na dnevnem redu tudi izjava glede namenske 
uporabe osnovnih sredstev iz naslova taks za obremenjevanje okolja, 
govora pa bo tudi o povišanju cen pokopaliških in pogrebnih dejavnosti 
KSD. V letošnjem proračunu je dva milijona tolarjev namenjenih za 
pomoč inovatorjem. Pravilnik je pripravljen, Ministrstvo za finance ga 
je že potrdilo, če se bodo svetniki z njim strinjali, bo v kratkem objavljen 
Javni razpis za razdeljevanje sredstev. Zadnja točka dnevnega reda pa bo 
zaprta za javnost, govora bo o imenovanju direktorja KSD Ajdovščina. 
Po zaključku seje so svetniki povabljeni na nočno letenje na ajdovskem 
letališču, sh

Srečanje športnikov 
upokojencev
V Ajdovščini se je 10. maja, v organizaciji DU Ajdovščina zgodilo 
tradicionalno srečanje z balinarji iz drugih primorskih društev, letos 
pa so dodali še tekmovanje v pikadu.

Na štiristeznem balinišču v Palah 
v Ajdovščini so se zbrali DU iz 
Ajdovščine, Tolmina, Kanala, 
Solkana, Nove Gorice, Idrije, 
Postojne in novoustanovljenega DU 
Vipava.
Med balinarji sta zmagali tako 
moška kot ženska ekipa DU 
Postojna. Ajdovskim upokojencem

pa je pripadlo drugo mesto med 
moškimi ter tretje med ženskimi 
ekipami.
Kot najboljši pikadorji so se izkazali 
člani DU Solkan, drugo mesto je 
pripadlo ekipama iz DU Vipava, 
tretje pa ekipama DU Ajdovščina.

Marija Makuc

Aktivno planinsko društvo Vipava

V orientaciji tekmovali 
na Nanosu
Mladinska komisija Planinske zveze Slovenije in Planinsko društvo 
Vipava sta 17. maja na območju Nanosa organizirala letošnje Slovensko 
planinsko orientacijsko tekmovanje najboljših ekip v planinski 
orientaciji. Udeležilo se ga je 82 ekip s preko 300 tekmovalci iz vse 
Slovenije, ki so se na tekmovanje uvrstili kot najbolje uvrščeni v osmih 
področnih orientacijskih ligah.
Ekipe so se med seboj pomerile na 
treh različno zahtevnih progah, pri 
čemer je bila najzahtevnejša dolga 
okrog 16 kilometrov, tekmovalci pa 
so zanjo imeli na voljo dobrih pet 
ur. Srednje zahtevna proga je bila 
dolga okrog 11 kilometrov, najlažja

pa devet kilometrov. Pri pripravi in 
izvedbi tekmovanja je sodelovalo 
približno 30 ljudi. Prisotni so bili 
tudi člani Gorske reševalne službe 
iz Ljubljane, ki pa jim k sreči ni bilo 
treba posredovati.

V zadnjih tednih ob imenu Karmen 
najprej pomislimo na roza cunjice 
in silikonsko oprsje, da ne omenjam 
serije plehkih izjav. Čez mejo pa 
je že drugače. Miloševiča danes 
na žalost pozna ves svet. Milan je 
v Italiji najprej in samo nogomet. 
Karmen pa imamo vsak svojo.
V gospodarstvu so imena zelo 
pomembna tržna kategorija. 
Nekatera so vredna toliko, da 
tega ni več mogoče izračunati. 
Vodilne svetovne blagovne znamke 
so ocenjene v desetkratnikih 
knjigovodskih vrednosti siceršnjega 
premoženja podjetij, praviloma 
multinacionalk. Pomembno pa je 
vsako ime na trgu. Ime podjetja, 
izdelka, storitve, prodajne 
ugodnosti, oglasne akcije ... V 
Sloveniji smo tem imenom začeli 
posvečati več pozornosti šele pred 
dobrimi dvajsetimi leti. V časopisu 
Delo pa je četica slavistov redno 
objavljala kritike vseh imen, ki 
so zvenela tuje. In se je bilo treba 
pred javnostjo zagovarjati, če ni 
šlo drugače. Prejšnje desetletje 
je z liberalizacijo gospodarstva 
prineslo tudi pravo poplavo tujih 
in nemogočih imen. Priznam, tudi 
oglaševalska stroka je zakrivila 
marsikatero neumnost, čeprav 
v imenu zahtev naročnika in

rezultatov tržnih raziskav. K sreči 
trg s časom kar sam opravi s 
slabimi, naravna selekcija pač. In 
tudi ta, skrbno izbrana in z veliko 
denarja vzgojena imena, niso 
večna. Ena sama usodna napaka, pa 
jih nihče noče več. Saj se spomnite 
propadlih bank in hranilnic!
Več sreče, vsaj zdi se tako, imajo 
imena v kulturi. Naslovi knjig, 

•pesmi in filmov včasih tako 
uspejo, da postanejo sinonim za 
neko družbeno dogajanje ali pojav. 
In dolgo, dolgo ohranijo želeni 
pomen. Morda zato, ker so ta 
imena bolj domišljena. Morda zato, 
ker umetnikom bolj zaupamo kot 
ekonomistom. Morda zato, ker niso 
del vsakdanje bitke za preživetje.
V Ajdovščini smo končno dobili 
svoj dom krajanov. Samo veseli 
smo lahko. V mestu že dolgo nismo 
otvorili pomembnejše pridobitve. 
Kaj pa ime? Prav škoda bi bilo, če bi 
tako prijazna stavba v osrčju starega 
mestnega jedra, ki bo dajala streho 
zelo pomembnemu dogajanju, ostala 
brez lastnega imena. Pa saj je še čas, 
kajne? Morda ob prvi obletnici ali 
obletnici nekoga, po katerem bo 
dom krajanov dobil svoje ime. 
Nomen et omen. Včasih že ime 
pove, kaj je kdo.

Lučka Peljhan
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Prijetno duženje pevcev

Tretjo majsko soboto zvečer so 
obiskovalci Kulturnega doma v 
Ajdovščini lahko doživeli pestro 
zborovsko dogajanje.
Društvo upokojencev Ajdovščina 
je v dogovoru in ob pomoči 
vodstva mešanega pevskega 
zbora »PRIMORJE« organiziralo 
družabno srečanje. Nastopile so 
pevke Društvagoriških upokojencev 
iz Standreža z zborovodkinjo gospo 
Eldo Nanut ter ženski pevski zbor 
»VEČERNICA« DU Ajdovščina 
pod vodstvom zborovodje gospoda 
Stanka Benka. Koncertno dogajanje 
je v drugi polovici obogatil nastop 
MePZ »PRIMORJE« iz Ajdovščine 
z zborovodjem, gospodom 
Klavdijem Koloinijem.
Pozdrav in dobrodošlico je izrekla

predsednica DU Ajdovščina, gospa 
Marija Makuc, ki je povedala, da 
se je le uresničila obojestranska 
želja po nadaljnjem druženju in 
organiziranju skupnega pevskega 
nastopa tudi v Ajdovščini, kajti 
pred dvema letoma so gostovale 
naše VEČERNICE V Standrežu 
in bile deležne izredno toplega in 
nepozabnega sprejema.
Po uradnem nastopu vseh treh 
zborov je bil do poznih ur čas za 
sproščen, prisrčen razgovor in 
skupno prepevanje ob dobrotah 
pridnih rok in dobri rujni kapljici. 
Vzdušje je bilo prijetno, enkratno. 
Koliko lepega se lahko doživi v 
enem samem večeru!

Klara Štrancar

Otroške folklorne skupine v Vipavi

Otroci in folklora

Slovenija, odprta za umetnost 2003
Sinji vrh, tisočmetrska gora nad Ajdovščino, nam ponovno odpira pogled v aktualno evropsko likovno 
ustvarjalnost. Od 23. do 30. maja 2003 namreč tukaj poteka že 11. mednarodna likovna delavnica Slovenija, 
odprta za umetnost. Čeprav se pri nas umetniki pogosto družijo in ustvarjajo na sorodnih srečanjih, 
je sinjevrška delavnica nekoliko drugačna. Organizirana je na visoki kakovostni ravni in v želji, da bi 
v slovenski prostor prinesla utrip širšega likovnega dogajanja. Da nastala dela ne bi tonila v pozabo, 
sinjevrškemu srečanju sledijo razstave v pomembnih nacionalnih galerijah (Kulturni center Srečko Kosovel 
Sežana, Kulturni center Ivan Napotnik Velenje, Mestni muzej Idrija in Muzeji radovljiške občine - Sivčeva 
hiša v Radovljici).
Po izboru sedmih selektorjev 
so se svobodni ustvarjalnosti 
popolnoma prepustili naslednji 
ustvarjalci: iz Amsterdama
MARTIN MOESMAN in FRITS 
KLOPPERS, iz Milana CLAUDIO 
PEOTA, BEPPE SABATINO in 
ALFRED DE LOCATELLI, iz 
Zagreba NINA HORVAT, 
ZVIJEZDANA JEMBRIH in 
DAVOR RAPAIČ, s Koroške 
KAREL VOUK, KATARINA 
SALAWA (Poljska) in GABRIELA 
MEDVEDOVA (Slovaška), iz 
Furlanije CLAUDIO NEVVJEL in 
FAUSTO DE MARINIS, iz Nemčije 
CHRISTINE ENGELS, iz Francije 
pa JANEZ ZORKO kot častni 
gost. Častni gost iz Slovenije pa 
bo BOGDAN ČOBAL. Poleg njega 
bodo med domačimi avtorji še: 
TODORČE ATANASOV, RAJKO 
ČUBER, ČRTOMIR FRELIH, 
METKA ERZAR, MATEJKA 
BELLE, MATEJ METLIKOVIČ, 
JANKO ORAČ, KAROL KUHAR, 
MAJDA SKRINAR, fotograf 
IGOR PUSTOVRH in trije Ajdovci 
POLONA KUNAVER LIČEN, 
DAVID LIČEN, AZAD KARIM. 
Zanimiva skupina sodelujočih 
avtorjev temelji na predstavitvi 
posameznih likovnih centrov in 
likovnih pokrajin na osi vzhod

- zahod. Ustvarjalno okolje, 
njegova zgodovina, kultura, 
geografska lega, stilna naravnanost 
posameznih študijskih središč, vse 
to so dejavniki, ki vplivajo na način 
izražanja posameznika. Umetnik 
je namreč izredno senzibilna 
osebnost, ki vse te zunanje impulze 
pretvarja v avtonomen, specifičen 
likovni zapis. V nekaterih nastalih 
delih je tako čutiti tudi bolj ali 
manj živo prisotnost sinjevrškega 
naglasa.
Kljub multimedialnosti, ki je 
značilna za sodobno umetnost, se 
udeleženci delavnice Slovenija,

odprta za umetnost izpovedujejo 
predvsem z barvami in črtami, kot 
elementarnimi, tradicionalnimi 
sredstvi likovnega izražanja. Med 
njimi sta tudi dva kiparja: Janez 
Zorko, ki leseno tvarino spreminja 
v likovno dovršeno in čisto formo, 
ter Matejka Belle, ki je zapisana 
kamnu.
Na področju likovne umetnosti je 
bilo že marsikaj povedanega, vendar 
tudi tokratno srečanje dokazuje, da 
se v posameznikih skrivajo zakladi 
svežih idej, za katere iščejo povsem 
osebno izoblikovane, svojstvene 
likovne rešitve.

Anamarija Stibilj-Sajn

V soboto, 10. maja pozno popoldan, je v Kulturnem domu v Vipavi 
potekalo Medobmočno srečanje otroških folklornih skupin. Na odru se 
je zvrstilo šest skupin iz različnih koncev Severne primorske: Mlajša 
in starejša otroška folklorna skupina iz Vipave, skupina Račke iz 
vipavskega vrtca, Kamenjčki iz Kamenj, Folklorna skupina Pastirci 
izpod Krna in otroška folklorna skupina Buške coudrne iz Bovca. 
Nastopi so bili prisrčni, otroci pa Slovenije za ljubiteljske dejavnosti,
so bili po večini oblečeni v noše 
pokrajin, od koder so izvirali plesi 
in igre, ki sojih prikazali. Srečanje 
je spremljala tudi strokovna 
sodelavka Sklada Republike

folkloristka Nežka Lubej, ki je za 
napredovanje na državno srečanje 
otroških folklornih skupin izbrala 
Kamenjčke. Čestitamo!

sh

V soboto 24. maja so se v Domu krajanov zbrali ljubitelji fotografije, predvsem 
člani Fotografskega društva in udeleženci fotografskega natečaja za ajdovsko 
razglednico, ki ga je organiziralo društvo skupaj z Občino Ajdovščina. Podelili 
so nagrade najboljšim, razstava fotografij pa bo v zgornjih prostorih Doma 
krajanov na ogled še dober teden dni v juniju. V kratkem bodo izmed prispelih 
fotografij izbrane tudi podobe, ki bodo objavljene na razglednicah in promocijski 
zgibanki.

tA I TAPETNIŠTVO
^U7FI F/i--------------------

Pot k studencu 8, 6257 Pivka 
Tel.: 05/757-15-32 

w Tel./Fax: 05/757-16-44

Sedežne garniture po meri in želji kupca!

Pika na i za društvo upokojencev Vipava

Piko na i je društvo upokojencev 
Vipava dodalo v nedeljo 18. maja 
z razvitjem svojega praporja v 
Vojkovem domu v Podnanosu 
Prapor je iz rok predsednik društva 
Staneta Ježa prevzel v svoje varstvo

praporščak Ludvik Curk, ki je 
obljubil da ga bo ponosno in skrbno 
varoval.
Kulturni program je začel 
ženski pevski zbor Večernica iz 
Ajdovščine pod vodstvom Stanka

»Prelepa majska je bila nedelja, 
velika se nam je izpolnila želja, 
simbol smo društveni dobili, 
svečano prapor smo razvili.«

Bevka, sledil pa je nastop otrok 
iz podružnične šole iz Podnanosa 
z recitacijo in skečem o vaškem 
prepiru med sosedi. Dogodek 
so popestrili še mladi tamburaši 
iz Vipave z dirigentko Vlasto 
Lavrenčič - Lokar ter gradiške 
pevke z ljudskimi pesmimi.
Tudi zaključek proslave je 
pripadel zboru Večernica, ki je 
zapel »primorsko himno« Vstala 
Primorska.
Zbrane so z domačim pecivom 
pogostile članice Društva kmečkih 
žena Zgornje vipavske doline in 
DU Vipava, kasneje pa so se lahko 
zavrteli ob glasbi muzikanta Bojana 
Premrla Ana Velagič, Ludvik Curk

Pozabljeno iz 11. številke Latnika

Spoštovani ljubitelji 
literatureDevetdeset in več

Na cvetno nedeljo 13.aprila so v društvu upokojencev Vipava gostili 
najstarejše občane. Pobudo za srečanje z njimi so dale članice telovadne 
skupine in na svoja pleča prevzele večino dela pri organizaciji.

Že na začetku je za veselo 
razpoloženje poskrbel harmonikaš. 
Program je vodila ga. silva 
Vehovar. Občina Vipava ima kar 
28 prebivalcev starih devetdeset let 
ali več, med njimi pa so samo trije 
moški; najstarejša občanka ima 
kar 97 let. Zaradi slabega zdravja 
se prav vsi niso mogli udeležiti 
srečanja, udeleženci pa so bili 
deležni velikega aplavza.
V kulturnem programu so 
sodelovale že znane ljudske pevke z

Gradišča pri Vipavi, malčki iz vrtca 
pa so pod vodstvom vzgojiteljice 
Lučane Leban recitirali pesmice. 
Sledil je skeč Hladilnik, v katerem 
so nastopili člani DU Ajdovščina 
in du Vipava pod mentorstvom 
Marije Makuc ter skupina telovadk, 
ki je ob glasbi izvedla delček vaj iz 
svojega programa.

Ana Velagič

Ko bodo šolske tegobo mimo, 
se boste morebiti zagnali tudi 
med leposlovje, vsaj nekateri. 
Želel bi svoje pisateljske iskušnje 
deliti z vami, zato sem se odločil, 
da bom imel nekakšne literarne 
delavnice enkrat tedensko v 
poletnih mesecih. Delavnice se 
bodo odvijale v prostorih društva 
Wada. Ker bo število udeležencev 
omejeno, pohitite s prijavo na tel: 
041 / 233 021 Prijavijo se lahko 
vsi starejši od petnajst let.

Bojan Bizjak Zakawsky
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Zlatarski mojster Peter Princes odprl zlatarstvo v Vipavi. Trgovina in rokodelska delavnica. 
Zlato - stvar zaupanja. Na unikatnem prstanu mora biti pečat zlatarja.

Imeti takega, kot ga nima nihče

Peter, kako si postal, že pri svojih 
trindvajsetih letih, zlatarski 
mojster ?
Poklica zlatarja sem se naučil v edini 
zlatarski šoli v Sloveniji - v Celju. Že 
v samo šolanje je vpeto precej prakse, 
ki sem jo po šolanju nadaljeval oz. 
poglabljal med triletnim delom v 
podjetju Zlatarji knežjega mesta 
v Celju. Po odsluženem vojaškem 
roku, sem se vrnil v Celje, tokrat k 
priznanemu zlatarskemu oblikovalcu 
oz. podjetju Žigon design. Po šolanju 
ter praktičnem delu pri zlatarjih sem 
postal zlatarski mojster ter se odločil, 
da svojo »zlato« pot nadaljujem 
samostojno. Doma, v Vipavi, kjer sem 
s pomočjo staršev odprl trgovino z 
zlatimi izdelki - zlatarno ter zlatarsko 
delavnico, kjer izdelujem unikatne 
prstane, broške, obeske, verižice ter 
posebne modne dodatke iz zlata.
No in kako nastane prstan ?
Serijska proizvodnja enakih prstanov 
poteka v več fazah. Železni serijski 
model prstana prelijemo z posebno 
gumijasto maso, ki postane kalup 
za prstan. Ko odstranimo železni 
model prstana, dobimo omenjeni 
gumijasti kalup, ki ga z zunanje 
strani ojačamo z lesenimi deli. V 
gumijasti kalup nalijemo segreti 
vosek, ki se, ko se ohladi, tudi strdi.

Ko odstranimo gumijasti kalup nam 
ostane model prstana iz voska. Le- 
tega »zavijemo« v mavčno oblogo, 
ki jo, ko postane trdna in kompaktna, 
segrejemo, da skozi odprtino v mavcu 
odteče segreti vosek, ki se je segrel 
skupaj z mavcem. Ko vosek odteče, 
imamo v mavčni oblogi izoblikovan 
prostor za prstan. Zlato v granulatu, 
v kroglicah segrejemo na več kot 
1063 stopinj Celzija, kar je tališče 
zlata. Tekoče zlato vlijemo v mavčni 
kalup, ki ga podvržemo vibriranju 
oz. posebnemu vrtenju, tako, da se 
zlato razlije po celem kalupu. Ko se 
zlato ohladi, se strdi, in ko razbijemo 
mavčno oblogo, pade ven zlat prstan. 
Postopek ponavljamo tolikokrat, 
kolikor istih prstanov želimo narediti. 
Gre pač za serijsko proizvodnjo, ki 
se jo poslužujejo večje delavnice oz. 
tovarne kot je Zlatarna Celje ipd. 
Taki izdelki so trgovsko blago, ki ga 
prodajajo v trgovinah z zlatom.
Torej, če hočeš ti narediti unikatni 
prstan, zavržeš po končanem 
postopku vse kalupe ?
Ne, ne. Postopek za izdelavo 
unikatnega prstana je popolnoma 
drugačen. Pristop je pravzaprav 
obrtniški, saj po posebnem načrtu 
oz. dogovoru s kupcem, v katerem 
določimo velikost, barvo ter razne 
nadgradnje z brušenimi kamni ipd. 
prstana, ( lahko sta tudi dva, ki se 
dopolnjujeta - za nevesto in ženina ), 
izdelamo prstan; najprej pripravimo 
zlate obdelovance v obliki zlatih 
trakcev oz. valjev in sicer tako da med 
segrevanjem čistega zlata dodajamo 
srebro. Če hočemo doseči bolj rdečo 
barvo zlata dodajamo baker, če

hočemo dobiti bolj belo barvo zlata, 
dodajamo paladij. V čistem zlatu je 
999 tisočin zlata, po dodajanju ostalih 
kovin, je npr. v t.i. 14 karatnem zlatu le 
še 585 tisočin čistega zlata. Razmerja 
za doseganje barvnih odtenkov zlata 
so pravzaprav zlatarske skrivnosti, 
deklarirane količine zlata v izdelku pa 
zakonitosti, ki jih mora vsak zlatarski 
mojster s svojim pečatom dosledno 
spoštovati. Tako pripravljene zlate 
ploščice, trakce oz. valje zatem 
zvijamo, varimo, kujemo v prstan ali 
broško.
Pri kovanju si ponavadi 
prestavljamo bolj grobe zadeve .
Ja, verjetno res. Zlatarji moramo pač 
vdelati oz. okovati naravne ali umetne 
kamne k nakitu, ker tja spadajo. Okov 
za safir, rubin, smaragd ali pa briljant, 
ki ga želimo vdelati na prstan, obesek 
ali nenazadnje na kraljevo krono, 
mora biti natančen, dobro izdelan 
kakor tudi konstrukcijsko ustrezen. 
Okov za drage kamne je iz zlata, ki 
je tudi sorazmerno drago in ker nihče 
ne razmetava denarja (tudi kralji ne), 
mora biti zlatar izredno natančen in 
potrpežljiv.
Koliko časa torej porabiš za 
izdelavo unikatnega prstana ?
Manj kot osem ur nikoli. Do sedaj 
sem največ časa porabil za izdelavo 
enega prstana 63 delovnih ur. Za neko 
broško pa čez 100 ur.
To morajo biti izdelki narejeni prav 
za posebne priložnosti.
Gotovo. Vendar opažam, da si ljudje 
radi privoščijo lep izdelek iz zlata 
tudi brez posebnih razlogov. Verjetno 
iz želje imeti nekaj posebnega, 
lepega, drugačnega. Birme, poroke.

ZLATARSTVO
PRINCES Nakit iz belo-rumenega zlata s

103 briljanti v skupni teži enega karata

rojstva, okrogle obletnice, pomembni 
trenutki v življenju spodbujajo ljudi 
k razmišljanju uloviti ta pomemben 
trenutek v trajnejšo obliko, mu 
dodati ali ohraniti posebno veljavo, 
ga vtisniti v neminljivo zlato. Vendar, 
kot pravim, opažam, da ljudje gojijo 
ljubezen do nakita, do izdelkov iz 
zlata sami po sebi, tudi brez posebne 
vzpodbude oz. posebnih dogodkov. 
No, kje in kako te lahko naročnik 
oz. kupec najde?

Zlatarna Princes Art, na Gradiški 
cesti 10 v Vipavi ( nasproti Farna 
centra ) obratuje vsak delovni dan 
med 13.00 in 18.00 uro, ob sobotah 
pa od 9.00 do 13.00. Dopoldan sem 
namreč pretežno zaposlen z delom v 
delavnici, sicer pa me lahko vsakdo 
pokliče kadarkoli na mobilni telefon 
041 39 29 38.
Želimo ti zlato prihodnost, Peter.
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IZJEMNA PONUDBA VOZIL LETNIK 2003 z 0 km

ODKUPUJEMO RABLJENA VOZILA, PLAČILO TAKOJ

A.B.C. Ajdovščina, tel.: (05) 364 33 00

SUPERMARKET
FAMA

PONUDBA NA VIŠINI.

VEC KOT 100 ODUCNIH IZDELKOV 
PO DOBRIH, NIZKIH IN 
NESPREMENJENIH CENAH 
OD 1. 6. DO 30. 9. 2003

...CENE NA DNU

agrooprema
Največja slovenska trgovina za kmetijce
- VINOGRADNIŠKA,SADJARSKA IN VRTNARSKA 
OPREMA IN ORODJE

- ENOLOŠKA SREDSTVA
- SEMENA OZIMNIH ŽIT
- TEŽKA IN LAHKA KMETIJSKA MEHANIZACIJA
- NADOMESTNI DELI ZA KMET. MEHANIZACIJO
- MINERALNA IN SPECIJALNA GNOJILA
- SREDSTVA ZA VARSTVO RASTLIN
- VRTNARSKA OPREMA IN ORODJE
- KRMILA

agrooprema Vipava
GORIŠKA CESTA 13, 5271 VIPAVA 05 / 36 44 982

■\

V AKCIJI:
MULČER INO 160

426.000 SIT 
MULČER BERTI 145

490.000 SIT 
ŽVEPLALNIK TRAKTORSKI 70L

195.000 SIT
OKOPALNIK ZA KORUZO 4 REDNI

479.000 SIT 
PESNI REZANCI kg

37 SIT
KORUZA KRMNA kg

38 SIT

OBIŠČITE NAS I
NOVA ■
TELEFONSKA ŠTEVILKA !
________ _________J

AKCIJSKA PRODAJA
SVINJSKO STEGNO BK 1299 SIT 
ML. GOV. PODPLEČJE 1099 SIT 
ML. GOV. REBRA 799 SIT 
PIŠČANČJI FILE 1423 SIT 
PIŠČANČJE NOGE IN PRSI 87* SIT

V-___________________  _____________________ J

PICERIJA

VSI PETKI 
V JUNIJU 

URNIK 
PODALJŠAN 

DO 02.00

VESELI PETKI 
[OB ŽIVI GLASBI j

NA PLAČU
UGODNE CENE

ŽENSKIH TORBIC, DENARNIC, OČAL 
PRIZNANIH BLAGOVNIH ZNAMK 

DEKORATIVNE KOZMETIKE UOREAL, 
SREBRNEGA NAKITA BENETTON 

I IN DARIL ZA VSE PRILOŽNOSTI

URNIK: 9 -18h / SOBOTA 8 - 18hV_____________ _ ______________ J
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Bratina Egon s Ceste vodi posle v trgovini z živili, dveh bifejih, piceriji, trgovini s tekstilom ter v poslovalnici loterije Slovenije v Vipavi. 
Prometni in Kebrov zakon. Če zmanjkuje časa, je treba vstati eno uro prej.

Med šanki razpet
Sedemintridestletni Egon Bratina - Milo ml. je podjeten mož. Podjetništvo je prevzel 
po očetu, čeprav sam pravi, da so današnji podjetniški časi gotovo težji od tistih, ko je 
bil njegov oče Emil Bratina eden redkih obrtnikov v dolini. Mizarsko delavnico počasi 
prevzema njegov brat Tomaž, Egon pa se je podal v pretežno gostinske »vode«.

in trdim delom lahko človek rešuje svoje
sedanjih nadvse 
sem pravzaprav

časih za

Egon - kako tečejo posli ?
Kakor kje in kakor kdaj. Trgovina in bife 
na Cesti sta zlata sredina, bife v Dobravljah 
solidno, trgovina s tekstilom in loterija v 
Vipavi v Farna centru v Vipavi povprečno, 
piccerija v istem centru v Vipavi pa 
- odlično.
Torej ni razlogov za skrbi...
Sedaj, ko sem oddal ne dovolj donosno 
pizzerijo v Sežani, mi ostajajo le še »spomini« 
na plesišče v Velikih Žabljah. Le z zagnanim

težave. Konec koncev, v 
težkih časih za gostince, 
lahko zadovoljen.
V kakšnem smislu »težkih 
gostince«?
Nam gostincem povzroča »težke čase« 
t.i. prometni zakon. Bife, gostilna ni več 
prostor, kjer bi se ljudje lahko »sprostili« do 
konca. Za vsakim vogalom naše goste čakajo 
policaji, ki jih pogostijo po svoje. Družabna 
srečanja se tako selijo v vinske hrame, na 
osmice, k prijateljem na vikende - pač bližje 
domu. Prometnemu zakonu dela družbo tudi 
»Kebrov zakon«. Ne trdim, daje pitje žganih 
pijač v dopoldanskih urah zdravo početje, 
vendar so med nami ljudje, ki radi srknejo 
Šilce že zjutraj. Namesto enega, običajnega 
v bifeju, tako sedaj nosijo s seboj žganje v 
stekleničkah - da ga imajo na dosegu roke 
tudi na delu, v službah... Najbolj pa nam 
gostincem greni življenje nizek standard 
naših občanov. Družin, ki si lahko privoščijo

tedensko kosilo ali večerjo v piceriji ali 
gostilni, je vedno manj. Dandanašnje življenje 
je pač že tako drago.
»Po teoriji« bi si sedaj moral poiskati 
dodatne oz. nove tržne niše...
Nedvomno. Že dalj časa nudimo gostinske 
storitve na raznih prireditvah, nekaj jih 
organiziramo tudi sami. V piceriji Na placu 
v Farna centru v Vipavi pripravljamo pice v 
krušni peči, ki gori 24 ur na dan vse dni v 
letu, tako da lahko pripravimo prvovrstno 
pico. Ponudbi pic in testenin smo pred 
kratkim dodali še tople malice v delavnikih, 
kakor tudi petkove večere z živo glasbo. 
Obisk je dober, gre za popestritev družabnega 
življenja v Vipavi. Zavedam se, da so 
izboljšave potrebne, vendar tudi menim, da 
se moramo gostinci držati osnovnih, »zlatih 
pravil«, ki napolnijo gostilno: sprejemljiva 
cena, hitra in čista postrežba, hladno pivo 
in topla juha ipd. Vendar tudi to ne pomaga, 
če gostinec nima prijazne besede za vsakega 
gosta, nasmeha, razumevanja, družabnosti. 
Saj vsi vemo - dobra beseda odtehta še tako 
veliko pečeno kračo.

mt

Z vami poleti in pozimi

Vsi na kolo, oo Kobra/
Zdenka Brecelj s.p. ima v Ajdovščini trgovino Kobra. Začela je pred 11 leti, v domači hiši, 
na Polževi 25. Sprva so imeli v igri italijanskega partnerja, vmešala se je osamosvojitvena 
vojna, strah je opravil svoje in nadaljevati so morali sami.

1995 smo se preselili na Goriško cesto. Najprej 
v en prostor, kjer pa je kmalu postalo pretesno, 
zato smo se širili še v lokal »vis a vis«. Je zasilna 
rešitev, tako, da iščemo ustreznejše prostore.
Na eni strani so samo kolesa: športna, gorska, 
tracking. Ljubiteljska, lahko pa dobite tudi 
tekmovalna, po naročilu seveda. Letos dobro 
sodelujemo s firmo Lombardo, kolesa, tudi 
otroška, uvažamo sami, zato so cene še 
ugodnejše. Najin tretji partnerje sin Andrej, ki 
ima s kolesi ogromno izkušenj, saj je tekmoval. 
Če bi želel s tem športom napredovati, bi se 
moral profesionalizirati, kar pa je zelo naporno. 
Odločil seje za šolo in poklic.
Kolo je bolj »poletna« reč, kako pa 
prezimite?
Drži! Tu pa tam kaj prodamo, na voljo pa so 
oblačila za zimsko kolesarjenje, že dve leti 
ponujamo vse iz programa za pohodnike, 
pohodništvo je vse bolj popularno. Tudi sama 
rada in dosti hodim: Čaven, Nanos, Golaki ali 
pa odkorakam do staršev v Male Žablje.
Načrti za vnaprej?
Najti ustreznejše prostore in morebiti v delo 
pritegniti še drugega sina Petra, ukvarja se z 
računalništvom, tako bi postali pravo družinsko 
podjetje. Povečati želimo ponudbo in našim 
kupcem ugoditi v detajle. Sedanje zaupanje 
naših prijateljev bomo tako samo še utrdili.

Ivan Mermolja

»Pilonovci« so dobri matematiki!
Dijaki srednje šole Veno Pilon so v 
letošnjem šolskem letu uspešno sodelovali 
na več tekmovanjih. Posebno so se 
odlikovali na tekmovanjih iz matematike 
in fizike. Maturantka Katarina Bolko je na 
tekmovanju iz matematike dosegla 3. mesto, 
dijak 3. letnika Kris Stopar pa je prislužil 
kar dve prvi nagradi, in sicer iz matematike 
in fizike. Mentorici odlikovanima dijakoma 
sta profesorica Ivica Blažko in profesorica 
Jana Koren.
Veselimo se njunih pspehov in jim čestitamo, 
za Nika pa bomo še držali pesti, saj je eden 
od šestih slovenskih dijakov, ki se bodo od 
7. do 19. junija udeležili 44. Mednarodne 
matematične olimpiade v Tokiu.

AP*A
TRGOVINA GOJAČE

Gojače 5B, 5262 Črniče 
tel.: 05/364-38-92 
fax: 05/364-38-93

Vaš prodajalec gradbenega 
materiala In kmetijskih 

potrebščin
VELIKA IZBIRA MATERIALOV IN 

OPREME ZA GRADNJO, 
KMETIJO, VRT IN DOM, 

PRIZNANIH DOMAČIH IN TUJIH 
PROIZVAJALCEV.

V mesecu JUNIJU smo vam pripravili 
posebno ugodno ponudbo:
- porfido plošče mozaik sivo/viola 1-3cm (poraba

cca 6Qkg/m) 39,60 Sll/kg
- NOVO, betonski rustični tlakovec planeta MASPE 

debeline 2.2cm (12x25cm . 25x25cnn. )2xl2cm)
4.290.00 SIT/rn

- pohodna siva prana plošča 40x40cm 270,00 SIT/kos
- mavčna Plošča 12.5mm l,2x2m = 2.4m2

1.036.00 SIT/kos
- kartonski opaž za okrogle stebre 025Omnn,

dolžina 3m 6.929,00 SIT/kos
- bambus zastiralo l,2x2,6m 1.425,00 SIT/kos
-oves 48,00 S!T/kg
- ječmen 37,80 SIT/kg
V cenah je vključen DDV. Cene veljajo za blago iz 
zalog.

SREDSTVA ZA VARSTVO RASTLIN 
IN STROKOVNO SVETOVANJE,

_____________ POKLIČITE!______________
MOŽNOST BREZGOTOVINSKEGA NAKUPA 
BLAGA PREKO HRANILNO OBRAČUNSKIH 

KNJIŽIC HKS VIPAVA.

Urnik:
PON.-PET. od 7,00 do 19,00 
SOBOTA od 7,00 do 15,00

DOBRODOŠLI V TRGOVINI APiA V OBRTNI 
CONI GOJAČE, SAMO 500m 

OD IZHODA SELO HC AJDOVŠČINA - 
NOVA GORICA

F
Zdenka, zakaj prav kolesa?
Mož Klavdij je strasten ljubitelj kolesarskega 
športa, tudi sam zelo resno kolesari. Konec 
koncev je tudi soustanovitelj kolesarskega kluba 
Voviland. Servisiranja, kije del naše dejavnosti, 
seje »izučil« pri vseh okvarah na svojem kolesu, 
iz izkušenj torej. Manjša popravila postori kar v 
trgovini, večje posege pa doma v delavnici. 
Pokukajva v vaše poslovne prostore v C3 v 
Ajdovščini!

Dobava, montaža, servis

KLIMA NAPRAV
ASONIC, TOSHIBA, GORENJE!
SKA TEHNOLOGIJA - PRIHRANEK ENERGIJE!

T

UGODNE CENE! 
DOBA^TAKOJ!

O^JELTRA d.o.o.
Cesta 15a, 5270 Ajdovščina 
tel.: 36 888 64, GSM: 041 647 632

Velo d.d., Ljubljana

posl. AVTOHIŠA
Strancarieva 3 (Šturje), Ajdovščina 
Tel. 05 36 63 177

Bogata izbira koles, rezervnih delov 
in dodatne opreme

AKCIJA V JUNIJU
Gorsko, vzmeteno kolo, ALU okvir, prednja disk zavora, menjalnik ACERA:

^^^^^starc^ena: 64.900,00
NOVO !

Podjetje. d.o.o.Ljubljana
Tel.05 36 81 820 ^ HHKRCHER
Flidravhka, pnevmatika, cist.sistemi

akcijska cena: 49.900,00
viU^Senter

) lirao

primorje

' issifte m
www.primorje.si
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